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Készült: Mezőtúr Város Képviselő-testülete 2022. november 24-ei rendes nyilvános ülésén.  

 

Az ülés helye: Városháza Díszterme (5400 Mezőtúr, Kossuth Lajos tér 1. I. emelet 9.)   

 

Jelen vannak: Szűcs Dániel polgármester, Patkós Éva alpolgármester, Batta Attila Viktor képviselő, 

Harmat Mihályné képviselő, Kovács Attila képviselő, Kovács Mihály képviselő, Kovács Péter József 

képviselő, Kötél János képviselő, Patkós Lajos képviselő, Rózsa Endre Bertalan képviselő, dr. 

Siposné Varga Ildikó képviselő 

 

dr. Enyedi Mihály jegyző, dr. Balla Vilmos aljegyző, Békefi-Mucsi Lídia vagyongazdálkodó, Boross 

Boglárka gazdálkodási és adóügyi osztályvezető, Biriszló Beáta hatósági osztályvezető, Vasas István 

városüzemeltetési és városfejlesztési osztályvezető, Szabó Péter városüzemeltetési és városfejlesztési 

osztályvezető, Bíró László közterület-felügyeleti osztályvezető, Nagy Sándor energetikus, Rácz Péter 

Béla mezőtúri járási hivatalvezető, dr. Sebestyén Katalin Mezőtúri Városfejlesztési Kft. ügyvezető, 

Szűcs Lajos Mezőtúri Ipari Park Kft. ügyvezető, Dóczi Józsefné jegyzőkönyvvezető 

 

Szűcs Dániel: Rendes nyilvános ülésünkön köszöntöm a megjelent önkormányzati képviselőket, a 

napirendi pontokhoz meghívottakat. Külön köszöntöm Rácz Péter Béla járási hivatalvezető urat. A 

jelenléti ív alapján megállapítom, hogy a 11 fő önkormányzati képviselőből jelen van 11 fő, az ülés 

határozatképes. Az ülésről hangfelvétel és jegyzőkönyv készül. Jegyzőkönyv hitelesítőknek Harmat 

Mihályné és Kovács Mihály képviselőket kérem fel. 

 

Javasolom, hogy a képviselő-testület a 2022. november 18-án kiküldött meghívóban szereplő 

napirendi pontokat tárgyalja meg azzal a módosítással, hogy 7. napirendi pontként a Mezőtúri Ipari 

Park Korlátolt Felelősségű Társaság, a Mezőtúri Városfejlesztési Korlátolt Felelősségű Társaság és a 

Mezőtúri Turizmusfejlesztési Korlátolt Felelősségű Társaság egyesüléséről szóló előterjesztést 

tárgyaljuk meg. A többi napirend változatlan formában kerül megtárgyalásra.  

 

Szavazásra bocsájtom a módosított napirendet, kérem szavazzunk.  

 

A képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal a módosítást elfogadta és az alábbi határozatot 

hozta:  

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

200/2022.(XI.24.) képviselő-testületi h a t á r o z a t a 

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete 2022. november 24-ei rendes nyilvános ülése napirendjének 

jóváhagyásáról 

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete - Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) bekezdés b) pontja 

alapján - Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 48. § (1) 

bekezdése alapján – elfogadja a 2022. november 24-ei rendes nyilvános ülés napirendjét. 

 

1. A Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kormányhivatal Hatósági Főosztály Törvényességi 

Felügyeleti Osztály törvényességi felhívásáról a képviselő-testület működése, döntéshozatali 

eljárása tárgyában 

Előadó: Szűcs Dániel polgármester   
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2. Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 20/2019.(XI.07.) számú rendeletének módosításáról  

Előadó: Szűcs Dániel polgármester 

 

3. Mezőtúr Város Önkormányzata 2022. évi költségvetéséről szóló 2/2022.(II.25.) rendelete 

módosításáról 

Előadó: Szűcs Dániel polgármester   

 

4. Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete a települési támogatásról szóló 

21/2020.(VIII.27.) önkormányzati rendelete módosításáról 

Előadó: Szűcs Dániel polgármester   

 

5. Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testületének a Mezőtúr Szolnoki út 5-7. szám alatti 

ipari épületegyüttesben található helyiségek bérbeadásáról szóló rendelet módosításáról 

Előadó: Szűcs Dániel polgármester   

 

6. Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testületének a köztemetőről és a temetkezésről 

szóló rendelet megalkotásáról 

Előadó: Szűcs Dániel polgármester  

  

7. A Mezőtúri Ipari Park Korlátolt Felelősségű Társaság, a Mezőtúri Városfejlesztési Korlátolt 

Felelősségű Társaság és a Mezőtúri Turizmusfejlesztési Korlátolt Felelősségű Társaság 

egyesüléséről  

Előadó: Szűcs Dániel polgármester 

 

8. Mezőtúr Város Önkormányzata 2022. évi költségvetésének I.-III. negyedévi teljesítéséről 

Előadó: Szűcs Dániel polgármester   

 

9. A 2022. évi helyi adó kivetésekről, az időarányos bevételi teljesítésekről, a kintlévőségekről 

és a behajthatatlan követelésekről 

Előadó: dr. Enyedi Mihály jegyző   

 

10. Folyószámlahitel igénybevételére 

Előadó: Szűcs Dániel polgármester   

 

11. A Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal  Szervezeti és Működési Szabályzatának 

módosításáról 

Előadó: Szűcs Dániel polgármester 

   

12. A Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatalban igazgatási szünet elrendeléséről 

Előadó: Szűcs Dániel polgármester   

 

13. Mezőtúri Intézményellátó és Ingatlankezelő Közhasznú Nonprofit Kft-vel kötött 

közszolgáltatási szerződés módosítására  

Előadó: Szűcs Dániel polgármester   

 

14. A komp- és révátkelőhely üzemben tartói szerződéséről 

Előadó: Szűcs Dániel polgármester   

 

15. A közvilágítás korszerűsítés lehetőségeiről  

Előadó: Szűcs Dániel polgármester 
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16. A TURMED Gyógyító és Szolgáltató Betéti Társasággal kötött megbízási szerződés 

módosítása 

Előadó: Szűcs Dániel polgármester   

 

17. Mezőtúri általános iskolák körzethatárainak véleményezése 

Előadó: Szűcs Dániel polgármester   

 

18. Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2023. évi munkatervéről 

Előadó: Szűcs Dániel polgármester   

 

19. A Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2023. évi fordulójához 

történő csatlakozásról, valamint az elektronikus adatbázis használatáról szóló 

171/2022.(IX.29.) képviselő-testületi határozat módosítása 

Előadó: Szűcs Dániel polgármester   

  

20. A lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról és az átruházott hatáskörben 

hozott döntésekről 

Előadó: Szűcs Dániel polgármester   

 

21. Tájékoztató a 2022. október 13. – 2022. november 14. közötti időszak fontosabb 

intézkedéseiről, eseményeiről  

Előadó: Szűcs Dániel polgármester   

 

22. Bejelentések 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Szűcs Dániel polgármester, Helyben 

2. Patkós Éva alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

5. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Osztályai, Helyben 

6. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

 

 

1.napirend 

 

A Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kormányhivatal Hatósági Főosztály Törvényességi 

Felügyeleti Osztály törvényességi felhívásáról a képviselő-testület működése, döntéshozatali 

eljárása tárgyában 

 

Szűcs Dániel: Az ügyrendi bizottság 2 igen egyhangú szavazattal az előterjesztés elfogadását 

javasolja a képviselő-testület részére. 

Kérem dr. Enyedi Mihály jegyző urat, ismertesse az előterjesztést. 

 

dr. Enyedi Mihály: Ismerteti az előterjesztést.  

 

Szűcs Dániel: Javasolom, hogy olyan SzMSz módosítási javaslatokat tegyünk, ami a képviselő-

testület munkáját segíti és a város érdekeit szolgálja. Mindenkinek az az érdeke, hogy a képviselő-

testület időben meg tudja hozni döntéseit, és egymást segítsük a munkavégzésünkben.  
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Kovács Attila: Az SZMSZ 50. § (2) bekezdés f. pontja alapján a  jegyzőkönyvben a hozzászólásom 

szószerinti  rögzítését  kérem. 

 

Tisztelt Képviselő-testület! A valódi probléma az: a vezetés a munkaterv szerinti soros ülések 

előkészítését is sorozatos törvénysértésekkel végzi, a választó polgárok számára a helyi közhatalom 

gyakorlása követhetetlenné vált. 

Az első napirendi pontunk a Kormányhivatalnak az augusztus 25-i alpolgármester választással 

kapcsolatos kifogása. Ez, a város közéletét súlyosan érintő polgármesteri előterjesztés az 

önkormányzat honlapján még vasárnap este sem volt megnyitható, ezt keddi napon jeleztem az 

Aljegyző Úrnak, aki azonnal intézkedett és már működik. 

Párhuzamosságot okoz, hogy az SZMSZ újabb módosítása is a polgármester úr első napirendjébe 

tartozna. Az SZMSZ alapján a jegyző úr önkormányzati rendelettervezet előadója nem lehet. (Aláírás 

lemaradt a polgármester részéről.) 

Az augusztus 25-i nyilvános ülésen világosan jeleztem: jogorvoslatért megyünk tovább. A Főispán 

Úrhoz benyújtott panaszommal a közérdekű bejelentő én voltam. Az augusztus 25-i SZMSZ 

módosítással és alpolgármester választással kapcsolatban a jegyző úr és a Kormányhivatal 

álláspontját minden ponton, részletes jogi érveléssel cáfolni tudtam. A harmadik levelemre mai napig 

nem érkezett még válasz a Kormányhivatal részéről, ezt várom. 

Két lényeges kérdésben a Kormányhivatal az álláspontját harmadszor is fenntartotta. Ezt követően az 

Európai Parlamenthez petíciót nyújtottam be annak tisztázása érdekében, hogy az itt kialakult helyzet 

megfelel-e az Európai Unió jogállamisági követelményeinek. 

A korábbi években a Városházán – máig tisztázatlan körülmények között - eltűnt a szociális segély 

keret egy része, a számítógépek beszerzésével visszaélések voltak, a tűzifa beszerzésnél is problémák 

léptek fel és 2022. július 14-e óta a Városháza Nagytermében a képviselő-testület üléseinek jelenléti 

ívéről és jegyzőkönyveiből egy önkormányzati képviselői mandátum tűnt el. Elvileg meg nem szűnt, 

de az biztos, hogy azokon nem szerepel. 

A törvényességi felhívás 1. pontjához: 

Számunkra a napnál is világosabb, és a Holdról is látszik, hogy az augusztus 25-i alpolgármester 

választás törvénysértő volt. Egyetértek a Kormányhivatal álláspontjának azon részével, hogy a titkos 

szavazást az Ügyrendi Bizottság helyett ad hoc bizottság nem bonyolíthatta volna le. Ehhez azonban 

hozzáteszem: az alakuló ülésünk óta tartott valamennyi alpolgármester választással kapcsolatos titkos 

szavazás ugyanígy történt, ezért az e tárgykörben eddig hozott összesen 8 határozat is törvénysértő 

ezek szerint. 

A képviselői munkánk megkezdését követő fél éven belül számunkra már nyilvánvaló volt, hogy 

Herczeg Zsolt polgármester a Debreceni Törvényszék három hivatásos bírája előtt e tárgykörben 

valótlan nyilatkozatot tett. Az is nyilvánvaló volt, hogy Szűcs Dániel alpolgármesterré történt 

kinevezése törvénysértő volt. Őt nem is tekintettük a város alpolgármesterének. Ezt egy 8 oldalas 

dokumentumban vezettük le.  E dokumentumot tovább nem részletezem, a mai ülésünk 

jegyzőkönyvének mellékleteként a jegyzőkönyvvezető részére átadom. 

Térjünk vissza az augusztus 25-i alpolgármester választásra, amely nem egy, hanem több sebből 

vérzett. Nem értek egyet a törvényességi felhívás azon részével, miszerint az elkövetett törvénysértés 

csekély súlyú volt és a választás ne lenne érvénytelen: 

1. A képviselő testület a polgármester javaslatát a szavazás idején határozatképtelenné vált ülésen 6 

igen szavazattal elutasította.(7 kellett volna) 

2. A világ- sajtót körbejárná a hír, ha egy  országgyűlési  vagy önkormányzati választáskor a Zrínyi 

úti Óvoda szavazó helyiségébe törvényesen kijelölt szavazatszámláló bizottság helyett a 

szomszéd Mari nénit vagy Jani bácsit hívnák át, hogy számolja már meg a szavazatokat. A 

sportmérkőzéseket is mindig előre meghatározott szabályok alapján tartják. 

3. Az alpolgármester választásnál az elkövetett törvénysértések súlyát a folytatólagos, több rendbeli 

elkövetés, az elkövetők személyében pedig a többszörös visszaesés súlyosbítja! 
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4. Az ad hoc bizottság a titkos szavazás lezárása után az urnában összesen 6 szavazólapot talált. 

Mind a 6 szavazatot érvénytelennek nyilvánította. Kizárt tehát az, hogy Patkós Éva 

megválasztására 6 igen szavazattal került sor. 

Valamivel bővebb kifejtést igényel, hogy a szavazáskor a testület miért volt határozatképtelen és az 

alpolgármester választáshoz miért nem volt elég a 6 igen szavazat.   

A Magyarországi helyi önkormányzatokról szóló törvényben a képviselő-testület 

határozatképességére és határozat hozatalára vonatkozó előírásoktól érvényesen eltérni nem lehet 

(Kógens szabály). A képviselő testület fontosabb, minősített többségű döntéseihez a megválasztott 

képviselők többségének „igen” szavazata szükséges. 

A képviselő-testületünkbe megválasztott 8 egyéni választókerületi, 3 kompenzációs listás 

önkormányzati képviselő, továbbá 1 fő polgármester /összesen tehát 12 fő/ neve, fényképe és 

mandátum szerzésének jogcíme a Nemzeti Választási Iroda honlapján közzé van téve.  

Alkotmánybírósági határozat mondta ki, hogy „A képviselő-testület törvényben meghatározott 

létszámát  a képviselő testület saját hatáskörben nem változtathatja meg /SZMSZ módosítással sem!/  

Nyomatékosan hangsúlyozom: a jegyző úr és a Kormányhivatal a törvény szerinti „megválasztott 

képviselők száma” fogalom helyett - attól lényegesen eltérő tartalommal - „a képviselő-testület 

létszáma” elnevezést használja.  

Az én indokolásom mindvégig világos és azonos volt. A másik oldalon ugyanakkor az indokolás 

immár negyedszer változott. A jegyző az Ör. tervezet 2. §-hoz fűzött indokolásban lényegében azt 

állítja:  azért csökken 11 főre  a képviselő-testület létszáma, mert megváltozik a  testületi anyagok 

kiküldési határideje. (Ez elég zagyvaság 2.§ az indoklásnál). 

A polgármester úr és a jegyző úr az előterjesztésében a témával okozati kapcsolatban nem álló érveket 

sorol fel. A mandátum számot a választójogi törvény állapítja meg.  Az Mötv. kógens, eltérést nem 

engedő előírása szerint az üres képviselői helyet is mindig betöltöttnek kell tekinteni. 

A törvény által megállapított mandátum szám tekintetében lényegtelen, hogy a képviselői helyet 

személy szerint ki tölti be /pld. melyik frakcióban foglal helyet/. Irreleváns az is, hogy a mandátum 

megszűnt-e, és az is, a mandátum ténylegesen be van-e töltve? A lényeg az: a képviselő-testületi 

ülések jelenléti ívén és jegyzőkönyveiben a megválasztott összes képviselő nevét mindenképpen fel 

kell tüntetni /ha az ülésen jelen van azt Mötv mondja ki, ha az ülésről távolmaradt az SZMSZ 

rendelkezése alapján/. 

Ebből következik: ha egy megválasztott képviselőt a testületi ülés időpontjában a vihar az óceán 

közepén egy lakatlan szigetre sodorja, ő akkor is megválasztott képviselő és beszámít a megválasztott 

képviselők számába. 

Összefoglalva: Az Európai UNIÓ Bírósága által Luxemburgban 2022. február 16-án kiadott 28/22. 

számú sajtóközlemény értelmében a jogállamiság magában hordozza az átlátható, elszámoltatható 

jogalkotási eljárás meglétét.  A Nemzeti Választási Iroda honlapján a megválasztott képviselők száma 

a mai napon is 12 fő.  Ebből adódó álláspontom szerint az ülés határozat képességéhez 7 képviselő 

jelenléte szükséges. A minősített többséghez szükséges szavazatszám is továbbra is minimum 7.   

A fenti indokok és a magyar jog alapján az augusztus 25-i SZMSZ módosítás és Patkós Éva 

alpolgármesterré választása semmis.  Az SZMSZ utólagos módosítása az alpolgármester választással 

kialakult tartós törvénysértő állapotot nem szünteti meg.  Ennek következtében a képviselő-testület 

működése és az önkormányzat törvényes képviselete bárhol, bármikor, bárki által megkérdőjelezhető.  

A továbbiakban az esetleges következményekért való felelősség azokat terheli, akik e döntés 

meghozatalában részt vettek. Sportnyelven fogalmazva a jegyző úr folyamatosan sárga lapokat 

kapott. 

Az Ügyrendi Bizottság és a Városi Közbeszerzési Bizottság hatáskörének korlátozása csökkenti a 

jogbiztonságot. A jegyző úr a rendelet-tervezethez csatolt hatásvizsgálat utolsó pontjában nem kiadást 

csökkentő, hanem költségnövelő döntés hozatalra tett javaslatot? Ez mi lenne?  

Továbbá az szmsz módosítás 3.33§ rész “különösen fontos rész=jogbizonytalanságot okoz. 

Meggyőződésem: városunkban ma már a hazánkban előírtnál szigorúbb követelmények teljesítésé- 

re kellene felkészülni.  
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Nem támogatjuk a módosítást, első olvasatnak javasoljuk, és további átdolgozást tartunk 

szükségesnek. 

 

Szűcs Dániel: A hozzászólást két külön témára bontom. Az egyik, amikor Kovács Attila képviselő úr 

a képviselő-testület létszámáról mond véleményt, illetve jogilag hogyan lehet ezt jogszabályban 

rögzíteni, illetve SzMSz-ben módosítani. A másik a szavazatszámláló bizottság összetétele, amelyről 

szól a Kormányhivatali vélemény is. Véleményem szerint a kettő között az a különbség, hogy a 

szavazatszámláló bizottság összetételéről lehet beszélni, mivel az SzMSz-ben módosítható, arról a 

képviselő-testület dönthet, hogy annak kik a tagjai, a testület létszámáról meg nem, mivel azt a való 

élet mutatja.  

Képviselő úr véleménye szerint 12 fős a képviselő-testület, ha megszámoljuk, 11 fő képviselő van 

jelen, nem vagyunk 12-en. A képviselő a jelenléti ívről való eltűnése azt jelenti, hogy a képviselőt 

megválasztották polgármesternek, ezért ezután polgármesterként kell feltüntetni, ez is Mötv. 

jogszabályában van feltüntetve. Ha igaz lenne képviselő úr véleménye, mely szerint akkor is 12 fős 

testületnek kellene működnie, akkor itt számtalan önkormányzat törvénytelenül működne ma és a 

múlt időben is. A Kormányhivatalnak és Magyarország Alaptörvényének erről már rég rendelkeznie 

kellett volna, hogy itt az Mötv-ben bizonyos paragrafusok helytelenül szerepelnek, és már régen 

közbe kellett volna lépniük. Képviselő úrnak az egy gondolata, hogy 12 fős képviselő-testületnek 

kellene lennie. Az, hogy petíciót juttatott el képviselő úr a megfelelő helyre, onnan is nyilván érkezik 

egy visszajelzés, amely minden bizonnyal alá fogja támasztani. Ha nem így lenne, akkor még egyszer 

mondanám, hogy már régóta elég komolyan szabálytalanul működne sok-sok vidéki település és több 

fővárosi kerület is, ahol a polgármester vagy alpolgármester adott esetben képviselő is.  

Szeretném rögzíteni, hogy 11 fős a képviselő-testület, ez nem vita tárgya, ezek tények. Az erről szóló 

megjegyzés megint csak csúsztatás Képviselő úr, úgy fogalmazott, hogy most akarjuk módosítani az 

SzMSz-t. Nem, az SzMSz-t már augusztusban módosítottuk, amellyel nem tettünk mást, mint az 

Mötv-ben szerepeltek szerint azzal, hogy olyan polgármestert választott Mezőtúr Város többsége, aki 

egyben önkormányzati képviselő is, ezzel csökkent 12 főről 11 főre a képviselő-testület létszáma. Ezt 

nem az SzMSz-ben határoztuk meg, hanem átvezettük, ami az Mötv-ben szerepel, tehát egy 

magasabb jogszabály szerint berögzítettük a saját SzMSz-ünkben a tényeket és nem utólagosan 

módosítottuk. A 2019-es alpolgármester választásnál ez miért nem jött elő Képviselő Úr részéről? 

Amikor 2019-ben arról szavaztunk, hogy dr. Siposné Varga Ildikó és a személyemre tett polgármester 

úr javaslatot alpolgármesterekként, akkor ez egyik ülésen sem merült fel problémaként, hogy az 

ügyrendi bizottságnak kellett volna akkor megválasztania. Ha Képviselő asszonyból is 

alpolgármester lett volna, akkor ez a probléma nem merült volna fel. Néminemű kettős mércét vélek 

felfedezni. Amikor pedig azt mondod, hogy mi a különösen fontos napirend, akkor mondanék kettőt, 

ami különösen fontos volt az utóbbi időben. Úgy érzem, hogy nem véletlenül mondtam az egyik 

képviselő-testületi ülésen, hogy felelősségteljesen kellene hozzáállni bizonyos témákhoz. Ez egyik 

volt a vetőmag téma, amelyben konkrétan döntenünk is kellett. Abban az esetben, ha akkor nem 

döntöttünk volna, és akként cselekedtünk volna, mint egyes képviselők a viselkedésükkel és 

távolmaradásukkal próbáltak érzékeltetni, akkor nem biztos, hogy időben el tudtuk volna vetni a 

vetőmagokat. Ezzel szemben majd érdekelni fogja a képviselőtársakat, hogy a mezőgazdasági 

tevékenységünkből milyen eredmény származott. Ezt egy kicsit kettősnek érzem, itt kellett volna 

akkor lenni és véleményt mondani a vetőmagbeszerzésnél. A másik, ami rendkívül fontos, a 

gázbeszerzés. Volt olyan képviselő is, aki azt mondta, hogy ne döntsünk ebben, és akkor Képviselő 

úr rajtad múlt volna, hogy október 1-től kint a Városi Sportcentrumban nem lenne gázszolgáltatás. 

Két napunk volt dönteni a gázközbeszerzésről. Amikor felelősségteljes dolgokról beszélgetünk, akkor 

azt is említsük már meg, hogy mi hogyan vélekedünk. A képviselő-testület azon frakciójában ülő 

képviselő, aki most megszólalt, Kovács Attila személyéről beszélek, a névben benne van, hogy 

Tegyünk Együtt Közösségünkért Egyesület. Amikor ilyen mondatokat fogalmazol meg képviselő úr, 

akkor az együtt meg a közösségünkért jelentősen megkérdőjelezhető. Figyeltem a kollégák arcát, az 

nem biztos, hogy előrevisz, ha azt próbáljuk pedzegetni, hogy 12 fős a képviselő-testület, holott 
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mindenki tudja, nézzünk körül, hogy 11-en vagyunk. Arról lehet beszélni, hogy az ügyrendi bizottság 

helyett ki legyen a szavazatszámláló bizottság, de a képviselő-testület létszáma az tény.  

 

dr. Enyedi Mihály: Képviselő úr, nem lepődtem meg. Kanyarodjunk egy kicsit vissza. A jogszabály 

előírja, hogy a jegyző a törvényesség őre. Minden jelző nélkül, 9 hónapig nem volt korábban 

alpolgármester, akkor ezek szerint ez szabályos volt?  

 

Kovács Attila: Igen.  

 

dr. Enyedi Mihály: Ha leteszem Képviselő úr elé a különböző minisztériumi állásfoglalásokat, 

bírósági határozatokat, akkor elhiszi nekem, hogy nem volt szabályos?  

 

Kovács Attila: Nem.  

 

dr. Enyedi Mihály: Akkor küldeni fogom. Most is az a cél, hogy ne legyen alpolgármestere 

Mezőtúrnak?  

Az egy dolog, hogy egyetértek-e a Kormányhivatallal. Felhívtam őket és megmondtam, hogy nem 

értek velük egyet. Magánvéleményem, hogy ha olyan emberek írnak törvényességi állásfoglalást, 

akik nem voltak még képviselő-testületi ülésen, az kicsit számomra érdekes.  

Ha ragaszkodunk a súlyos jogsértés kifejezéshez, akkor kifejezetten súlyosnak tartom azt, hogy 

korábban nem volt megválasztva az alpolgármester.  

Képviselő úr meg tudta nyitni az anyagot? Fel tudott belőle készülni?  

 

Kovács Attila: Igen.  

 

dr. Enyedi Mihály: Ez akkor rendben van. Előkészítünk egy olyan háttértárat, ahonnan biztosan 

elérhetőek lesznek az anyagok mindenki számára, nem lesz ilyen anomália. Nekem decemberre 

ígérték. Képviselő úr is elmondta a véleményét, én is elmondtam, átcsatlakozva a következőbe 

megyünk az unióig. Az, hogy 11 vagy 12 képviselőről vitázunk, kérem Képviselő urat, írja már fel a 

jogszabályhelyet: ez a helyi önkormányzati képviselők és polgármesterek választásáról szóló 2010. 

évi L. törvény. Ennek az 5. § (2) bekezdés A pontja a lényeg. A választási eljárási rendszer szerint 

tízezer fő alatt listára szavaz a teljes képviselő-testület, 10 ezer fő felett vegyes rendszernek hívják. 

Egyrészt választókerületenként meg van választva a képviselő, másrészt van egy kompenzációs lista. 

Az 5. § (2) bekezdés azt mondja, hogy az egyéni választókerületek és a kompenzációs listák 

mandátuma 25 ezer lakosig 8 egyéni választókerületi és 3 kompenzációs listás mandátum. Ki jön a 

11 fő. A polgármester, ha ehhez hozzá olvassuk az Mötv-t, az képviselőnek számít. Korábban 

példákat hoztam erre Képviselő úr. Tiszaföldvár 12 fő, ott a polgármester nem indult képviselőként. 

Tiszafüreden 11 fős a képviselő-testület, ott a polgármester úr nyert egy választókerületi mandátumot, 

de ezért nincs két szavazati joga. Ez gyakorlat alapján lett összeállítva. Tudok hivatkozni Karcagra 

is, ahol a 2019-ben megválasztott polgármester sajnos elhalálozott, ott ugyanígy csökkent a 

képviselő-testület létszáma, mert aki megnyerte a polgármesteri választást, az előtte már egy 

megválasztott képviselő volt. Ott is végrehajtották ezt a módosítást, 12-ről 11 főre csökkent a 

képviselő-testület létszáma azért, mert egy mandátumot nyert képviselő egyúttal megnyerte a 

polgármester választást. A jogszabály alapján a Mezőtúr Város Képviselő-testületének létszáma 11 

fő plusz a polgármester, aki vagy képviselő, vagy nem.  

Már-már sértő Képviselő úr, hogy állandóan felemlíted, hogy a szociális keretből sikkasztás történt, 

valamint az informatikai ügyet. Én voltam a feljelentő, magának a bűncselekménynek a folyamata 

mindig úgy néz ki, hogy valaki elköveti, ha lelepleződik, azokban az esetekben az előkészületi 

cselekményt is büntetik. Ilyennél nincs előkészületi cselekmény, ez egy nagyon komoly intellektuális 

bűncselekmény volt. Jelenleg most megvádolták a feljelentetteket.  

Sárga lapot kaptam a közönségtől, hála istennek még a bíró dönti el. Azt szeretném kérni, hogy ne 

töröljük egymásba a cipőtalpat, mert az nagyon kellemetlen.  



8 

 

Azt mondja Képviselő úr, hogy az SzMSz 33. §-ának megfelelő módosító javaslatom törvénysértő?  

 

Kovács Attila: Azt mondtam, hogy amit a különösen fontos érdek indokolja. Nem végzik el a munkát 

időre az ügyintézők, Jegyző úrnál elakadnak a különböző dokumentumok, késve kerülnek ki a 

bizottságokhoz, a képviselőkhöz a munkaanyagok. Erre mindig rá lehet majd fogni, hogy ez 

különösen fontos érdek volt és ezért nem kerül hozzánk az anyag.  

 

dr. Enyedi Mihály: Ez szó szerint az, ami Szolnok megyei jogú városának van az SzMSz-ében. Ha 

esetleg ebből is beadvány lesz, akkor nyomatékosan kérem Képviselő urat, említse meg, hogy ott is 

ugyanez szerepel. Most miért hozott döntést Képviselő úr a közbeszerzési bizottsági ülésen? Ott is 

ugyanez történt. Ide nem fog olyan anyag bejönni, ami határidőn túl nálam landol. Akkor nehogy az 

legyen, hogy én sértem valakinek az érdekét. El kell fogadni, hogy az önkormányzati munka 

mindenhol így zajlik. Összetenném a kezem, az összes mezőtúri képviselő helyében azért, mert itt 

lényegesen több pénz van, mint egy átlagos kistelepülésen. Az anyagok többsége azért jön, hogy 

fejlesszük a települést.  

Egy dolgot tudok elfogadni és ez az indokolás. Annyit kérnék, hogy az indokolásban az szerepeljen, 

hogy a képviselő-testületi anyagok kiküldésének speciális eseteit tartalmazza.  

Az előterjesztés sorrendjével és a múlt idővel kapcsolatban maximálisan igaza van Képviselő úrnak. 

Először mindig a rendeletet tárgyaljuk, utána a határozatokat. Itt ez most egy speciális eset, hogy 

előbb határozatot kell hozni. Kérem, hogy Képviselő úr terjessze elő a módosító javaslatát.  

 

Szűcs Dániel: Szavazásra teszem fel a határozati javaslatot azzal, hogy módosította szó helyett 

módosítja szó szerepeljen a határozatoban. Kérem szavazzunk.   

 

A képviselő-testület 6 igen 5 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:   

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

201/2022.(XI.24.) képviselő-testületi határozata  

 

a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kormányhivatal Hatósági Főosztály Törvényességi 

Felügyeleti Osztály törvényességi felhívásáról a képviselő-testület működése, döntéshozatali 

eljárása tárgyában 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján - figyelemmel Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény 134. § (1) bekezdésére - az alábbi határozatot hozza: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei 

Kormányhivatal Hatósági Főosztály Törvényességi Felügyeleti Osztály a 2022. november 04. napján 

kelt JN/24/00466-12/2022. számú törvényességi felhívását megtárgyalta, az abban foglaltakra 

tekintettel módosítja Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 20/2019.(XI.07.) önkormányzati rendeletét. 

 

Határidő: azonnal,  

Felelős: dr. Enyedi Mihály jegyző                                          

 

A határozat végrehajtásában közreműködik:   

Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal önkormányzati és jogi osztálya 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Szűcs Dániel polgármester, Helyben 
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2. Patkós Éva alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

5. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és Adóügyi Osztály, Helyben 

6. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Önkormányzati és Jogi Osztály, Helyben 

7. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Városüzemeltetési és városfejlesztési Osztály, 

Helyben 

8. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

9.  Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kormányhivatal Hatósági Főosztály Törvényességi 

Felügyeleti Osztály 5000 Szolnok, Kossuth Lajos u. 2. 

 

 

2.napirendi pont 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és Működési Szabályzatáról 

szóló 20/2019.(XI.07.) számú rendeletének módosításáról  

 

Szűcs Dániel: Az ügyrendi bizottság 1 igen 1 nem szavazattal a rendelet-tervezetet nem javasolja 

elfogadásra a képviselő-testületnek. 

 

dr. Enyedi Mihály: Mint ahogy az alpolgármester választásnál is láttuk, egy bizottság működésének 

a bojkottja ahhoz is vezethet, hogy nem születhet döntés. Fel sem állhatott volna az a bizottság, ha 

mereven értelmezzük a leírtakat. Nagyon fontos, hogy a képviselő-testület a működését megőrizze, 

és egy-egy bizottsági bojkott esetén is döntést tudjon hozni, szükségesnek tartom, hogy elfogadjuk 

az SzMSz-ben leírt javaslatot oly módom, mint ahogy azt Szolnok Megyei Jogú Város közgyűlésének 

az SzMSz-ében is szerepel.  

 

Szűcs Dániel: Az SzMSz módosítást azért tartom fontosnak elfogadni, hogy a képviselő-testület 

működése és a város fejlesztésének és mindennapi ügyeinek az előmozdítása érdekében 

eredményesek legyenek a képviselő-testületi ülések. Nem szeretném megismételni a gázbeszerzés 

vagy a vetőmag témakörét. Azt szeretném hangsúlyozni, hogy a mindenkor jelenlévő képviselő-

testületi tagok mindegyike letette a képviselői esküjét, abban meg van fogalmazva, hogy mire tettük 

ezt az esküt. Bárki is legyen, aki a képviselő-testületi ülésen jelen van vagy éppen nincs jelen, annak 

megfelelően dönt, mint ami az eskütételi szövegben benne szerepeltetik. Ha különösen fontos 

indokkal jön be valamilyen előterjesztés, erre eddig is volt példa. Az alpolgármester választásra vagy 

más egyéb személyre vonatkozó titkos szavazást érintő szavazatszámláló bizottsági tagokra 

vonatkozó rész pedig teljesen logikus, hogy az SzMSz-ben módosítsuk. Egyébként a személyekről is 

a képviselő-testület dönt, ahogyan tettük ezt legutóbb is.  

 

Kovács Attila: Köszönöm, hogy Polgármester úr figyelmeztette a képviselőknek egy csoportját, akik 

rendszeresen eltávoznak a testületi ülésekről, nem érkeznek meg, illetve a bizottságokban sem 

vesznek részt a munkában. Akinek nem inge nem veszi magára, akiknek igen, azok pedig vegyék fel.  

 

Szűcs Dániel: Bízom benne, hogy az ing Képviselő úron is megjelenik. Amikor egy képviselő-

testületi ülésen jelen vagyunk, akkor mindenkitől azt kérem, hogy a város előmozdítása érdekében a 

legjobb tudásuk szerint hozzák meg döntésüket. Eskütételünkben sok más nagyon fontos szó és 

mondat mellett ez is szerepel.  

 

Kovács Attila: Nekem ezt nem kell magamra venni, mert minden képviselő-testületi ülésen itt voltam, 

minden döntésben részt vettem. Amelyben nem egyezett a véleményem, azt ki is fejtettem. A jövőben 

is így lesz függetlenül attól, hogy a Jegyző úr és a Polgármester úr mit gondol ezzel kapcsolatosan. 

A bizottságok munkájában aktívan részt vettem és veszek, előmozdítottam a várost minden 
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gondolattal, még hogyha Polgármester úr megpróbálja ezt olyan fényben beállítani, minthogyha mi 

kárt tennénk az önkormányzatnak a dolgaiban. Számtalan dologban előmozdítottuk, hogy ez az 

önkormányzat sikeresen működjön és jól végezze a dolgát. Ahogy elmondta Polgármester úr is, a 

döntések azért megszülettek, ha bizottság esetleg nem tárgyalt meg valamit ilyen-olyan okból. 

Elmondta Jegyző úr, hogy a héten bejött olyan közbeszerzési bizottsági anyag, amelynek azonnal 

kellett jönni, Aljegyző úr erről tájékoztatott engem még a hét elején, ezért nem is ágáltunk ellene, 

hogy ne jöjjön be a bizottsági ülésre. Az anyag ma érkezett és megtárgyaltuk. Ebben nincs semmi, 

mert ha előre szólnak, akkor minden rendben. A bizottság tagjai itt szoktak lenni és a város érdekében 

hoznak döntést.  

 

Szűcs Dániel: Pontosítsunk. Képviselő úr neked szántam ezt a mondatot, nem a többi Tegyünk Együtt 

Közösségünkért Egyesület frakciójában ülő képviselőtársaknak. Te voltál és vagy, aki rendszeresen 

olyan mondatokat fogalmaz meg. Annak örülök, hogy a végét úgy zártad, és a mai közbeszerzési 

bizottsági ülésen is döntést hozott a bizottság, hogy egy fontos, de nemrég kiküldött napirendi pontot 

is meg tudtatok tárgyalni és abban döntés született. Ezt szerettem volna módosítani.  

 

dr. Enyedi Mihály: Nem szítván a vitát, ugyanez történt augusztusban is, amit közérdekűen 

bejelentettél Képviselő úr. Ott is megkaptad a meghívót időben, ha bejönnek az árajánlatok, azt csak 

utána tudom elküldeni. Nem értem, hogy mi a különbség, elképzelhető, hogy nálam van a baj, de 

majd elmagyarázod nekem.  

 

Szűcs Dániel: Van-e kérdés, vélemény? (Nincs.) 

A rendelet-tervezetet szavazásra bocsájtom. Kérem szavazzunk. 

 

A képviselő-testület 6 igen 5 nem szavazattal megalkotta Mezőtúr Város Önkormányzata 

Képviselő-testületének Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 20/2019.(XI.07.) számú 

rendeletének módosításáról szóló 21/2022.(XI.28.) számú önkormányzati rendeletét.  

 

 

3.napirendi pont 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 2022. évi költségvetéséről szóló 2/2022.(II.25.) rendelete 

módosításáról 

 

Szűcs Dániel: A pénzügyi, városfejlesztési és környezetvédelmi bizottság 10 igen egyhangú 

szavazattal elfogadásra javasolja a rendelet-tervezetet.  

Az ügyrendi bizottság 2 igen egyhangú szavazattal elfogadásra javasolja a rendelet-tervezetet.  

Ismerteti az előterjesztést. 

 

Kovács Attila: Azt szeretném kérni a jövőben, hogy logikailag kapcsoljuk egybe az előterjesztéseket. 

Úgy gondolom, hogy először a 7. napirendi pontban szereplő I-III. negyedéves beszámolót kellene 

elfogadnunk, utána pedig a 3. napirendi pontot.  

 

Szűcs Dániel: Köszönöm szépen az észrevételt, a későbbiekben figyelembe vesszük Képviselő úr 

javaslatát.  

 

dr. Enyedi Mihály: A 7. napirendi pont az I-III. negyedévi beszámolóról szól, a 3. napirend pedig a 

költségvetés módosításáról. Ez két külön témakör, de természetesen akceptálom a kérést. Kérem 

osztályvezető asszonyt, hogy ezentúl figyeljünk erre oda.  

 

Szűcs Dániel: Van-e még kérdés, vélemény? (Nincs.) 

Szavazásra bocsájtom a rendelet-tervezetet, kérem szavazzunk.  
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A képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal megalkotta Mezőtúr Város Önkormányzata 

2022. évi költségvetéséről szóló 2/2022.(II.25.) rendelete módosításáról szóló 22/2022.(XI.28.) 

önkormányzati rendeletét.  

 

 

4.napirendi pont 
 

Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete a települési támogatásról szóló 

21/2020.(VIII.27.) önkormányzati rendelete módosításáról 

 

Szűcs Dániel: Az egészségügyi és szociális bizottság 9 igen egyhangú szavazattal a rendelet-

tervezetet elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek. 

Az ügyrendi bizottság 2 igen egyhangú szavazattal a rendelet-tervezetet elfogadásra javasolja a 

képviselő-testület részére. 

Ismerteti a rendelet-tervezetet. 

 

Kovács Mihály: Javasolom, hogy ha jövőre véget ér a fűtési idény és a képviselő-testület a következő 

évben is különít el tüzelőtámogatásra keretet, akkor kezdjük el már tavasszal a meglévő 

önkormányzati erdőkből a tisztítást, illetve a sérült fák kitakarítását a legolcsóbb megoldással. Hétfőn 

a bizottsági ülésen nem derült ki, hogy 1 köbméter fának a kitermelése, behordása mennyibe kerül az 

önkormányzatnak. Azért kellene minél előbb begyűjteni a fát, hogy ki tudjon szikkadni valamennyire 

a fűtési szezonra. Az anyagi lehetőségünk miatt csak 5 mázsa fát tudunk adni, amennyiben ez a fa 

vizes, nyers, akkor ezzel tüzelni nem sokáig tart. Az egyénnek is gondoskodni kell magáról, az 

önkormányzat nem tudja átvállalni mindenkitől a teljes fűtési idényre a fa biztosítását.  

 

Szűcs Dániel: Akceptálom Képviselő úr kérését, és ezért is kezdtük el nyáron az intézkedéseket 

megtenni, mert láttuk, hogy az energiaválság beköszöntött. Láttuk, mi lesz ennek a vége. Vissza 

fogom hozni a képviselő-testület elé, hogy a tavaszi kitermelést folytassuk. A fa kitermelése egy 

erdész szakember javaslata alapján történik, és a dolgozói végzik ezt a munkát. A kitermelt fát a 

Mezőtúri Intézményellátó Kft. hordja be a telephelyére és onnan történik a lakosokhoz is a 

kiszállítása, amelyet szintén a kft. végez. A tűzifa mérése behordáskor és a lakossághoz történő 

kiszállításkor is történik. Pontos köbméterárat most nem tudok mondani, de a legközelebbi 

találkozásra meg fogom kérni osztályvezető asszonytól. A nyáron még nem tudtuk, hogy lesz-e fa 

tüzépeken és milyen áron, ezért kezdtük el a tűzifa gyűjtését a mellé, amit már évközben letároltunk.  

 

Patkós Lajos: Lehet-e még tűzifára jelentkezni? Felmerült, hogy mi a legolcsóbb megoldás? Az egyik 

legolcsóbb megoldás az lenne, ha a rászoruló lakosok önmaguk el tudnák végezni a fakitermelést. Itt 

nem az idős emberekre gondolok, hanem a fiatalabb korosztályra. Nekik lehetne biztosítani 

erdősávrészeket, önkormányzati utak melletti árokpartokat. Irányítás mellett meg tudnák oldani.  

 

Szűcs Dániel: Tűzifaigénylésre van lehetőség a hatósági osztályon. Jelenleg várólistára lehet 

jelentkezni. Azt kértem osztályvezető asszonytól, hogy 180 határozatnál többet jelenleg ne állítsanak 

ki. Fokozatosan a várólistán lévő családoknak és egyedülállóknak is elkezdjük a tűzifa kiszállítását.  

A saját fakitermeléssel kapcsolatban volt negatív tapasztalatunk. Ki volt jelölve egy terület egy adott 

igénylőnek és nem feltétlen csak azok a fák kerültek kitermelésre, amelyek ki voltak jelölve. A jó 

szándékot érzem Képviselő úr részéről. Javasolom, hogy később beszéljünk róla.  

 

Kovács Mihály: A vízügyi igazgatóság évek óta adott ki engedélyeket hulladék fa és rőzse gyűjtésére. 

Nekem is volt egy területem, ahol irányítani kellett és az engedélyeket ellenőrizni. Az engedélyeket 

vissza kellett vonni, mert láncfűrésszel nem lehet rőzsét gyűjteni. Az a javaslatom, hogy irányítás 

nélkül ezt nem lehet csinálni, mert a saját erdőinket nem adhatjuk rablóbanda kezébe.  



12 

 

 

Kötél János: A magánkézben lévő erdőkben irgalmatlan mennyiségű fa van kidőlve. A 

tulajdonosokkal nem lehetne-e a kapcsolatot felvenni, hiszen évek óta nem nyúl hozzá senki.  

 

Szűcs Dániel: Kérem Képviselő urat, hogy ezeket a területeket írja fel, és a kollégákkal megpróbáljuk 

megkeresni a tulajdonosokat, hogy felajánlanának-e fát a rászoruló embereknek, ha nem is 

térítésmentesen.  

Van-e kérdés, hozzászólás? Nincs. Szavazásra bocsájtom a rendelet-tervezetet, kérem szavazzunk.  

 

A képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal megalkotta Mezőtúr Város Önkormányzata 

Képviselő-testületének a települési támogatásról szóló 21/2020. (VIII.27.) számú önkormányzati 

rendelete módosításáról szóló a 23/2022.(XI.28.) számú önkormányzati rendeletét.  

 

 

5.napirendi pont 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testületének a Mezőtúr Szolnoki út 5-7. szám alatti 

ipari épületegyüttesben található helyiségek bérbeadásáról szóló rendelet módosításáról 

 

Szűcs Dániel: A pénzügyi, városfejlesztési és környezetvédelmi bizottság 9 igen szavazattal 

egyhangúan az alábbi módosítással javasolja elfogadásra az előterjesztést: 

a határozat 1. pontja az utolsó mondat kivételével kerüljön beemelésre az eredeti rendelet 5. §-ának 

(1) bekezdésébe azzal a kiegészítéssel, hogy “2023. július 1-től a bérlők a ____/2022.(XI.24.) számú 

képviselő-testületi határozat melléklete szerinti bérleti díjat kötelesek megfizetni.”  

Az ügyrendi bizottság 2 igen egyhangú szavazattal elfogadásra javasolja a rendelet-tervezetet és a 

határozatot a Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság által tett módosítások alapján 

a képviselő-testület részére. 

Ismerteti az előterjesztést. 

 

dr. Enyedi Mihály: Mindkét bizottsági ülésen elhangzott, hogy azért kellett visszahozni a rendeletet, 

mert a lakásbérletekre vonatkozó díjaknak a szabályozása rendeletben kell hogy szerepeljen, a 

helyiségbérletet azonban nem tehetjük bele egy rendeletbe, csak határozatba. Egy kógens szigorú 

előírás vonatkozik az önkormányzati bérlakásra, míg ezzel szemben a helységbérlet bérleti díja alku 

tárgya. Ezt a szubszidiaritást igyekeztünk beépíteni a rendeltünkbe, hisz meg van határozva, hogy 

milyen formában lehet bérleti díjcsökkentést kérni. Itt a pénzügyi, városfejlesztési és 

környezetvédelmi bizottság elé kell behozni. Amit a bizottsági üléseken javasoltak nekem, azt el 

tudom fogadni azzal, hogy 2023. július 1-től a bérleti díjat a határozat díj-megállapítási táblázata 

szerint kelljen elfogadni. Maga az egész, ahol mi meghatározunk egy díjkedvezményt, az is egy 

díjmegállapítás. Ezt sem lehet beletenni a rendeletbe, ezért azt kérem a képviselő-testülettől, hogy 

úgy fogadják el az előterjesztést, ahogyan azt eredetileg szándékoztuk. Először is rendeletet alkotunk, 

amiből a 2. sz. mellékletet kivesszük, és hozunk egy új határozatot, amibe ezek a díjmegállapító 

szabályzatok, felülírások belekerülnek, azaz az a kedvezmény, amiben leírjuk, hogy 2023. június 30-

ig milyen összeget kell fizetni. Ez a régi és az új összeg fele, valamint ide kerüljön be az a javaslat, 

amit a pénzügyi, városfejlesztési és környezetvédelmi bizottsági ülésen elmondtak nekünk, hogy 

2023. július 1-től a bérleti díjat a határozat 3. pontját képező díjtáblázat alapján kötelesek megfizetni. 

Maradjon a 2. pont is a határozatban, amelyben a közös költség van, és a 3. pontban a díjtáblázata 

lenne a határozatnak, ami eddig is volt, amit a rendeletből hatályon kívül helyezünk és ezt követő 

döntésben pedig a határozattal ismételten ugyanezt megállapítjuk.  

 

Patkós Lajos: A bérlők részéről jutott-e már el a pénzügyi, városfejlesztési és környezetvédelmi 

bizottsághoz vagy a képviselő-testülethez méltányossági kérelem? (Nem.) 
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A bérleti szerződés 4. pontjában a bérleti díj mértéke van meghatározva. Ebben az szerepel, hogy a 

díj összege a KSH által közölt előző évi fogyasztói árindex változásának megfelelő mértékben 

emelkedjen. A mai gazdasági környezetben ez nem reális igény. A fogyasztói árindexet az 

energiaárak lökik a magasba. A következő pontokban arról értekezünk, hogy a közművekre külön 

fogyasztásmérők vannak elhelyezve, amelyet a bérbevevők a bérbeadónak megfizetnek. Emellett 

még terheljük őket fogyasztó árindex növekedéssel. Azt ők már bőven megfizetik a közüzemi 

díjakban. Kérem, hogy ezt a mondatot vegyük ki a 4. pontból.  

 

Szűcs Dániel: Támogatnám Patkós Lajos képviselő úr javaslatát a 4. pontnál. Ki tudjuk-e venni, van-

e valamilyen jogi akadálya? 

 

Kovács Attila: A pénzügyi, városfejlesztési és környezetvédelmi bizottság ezt a tegnapi nap folyamán 

hosszasan tárgyalta. A bérlők nem a bérleti díjjal nem értettek egyet a legutóbbi döntésünkkor, hanem 

az ehhez kapcsolódó egyéb költségekről. A bizottság tagjai nagyon sokszor változtattak, illetve a 

bérlőknek megfelelően módosítottunk. A mai napon volt a közbeszerzési bizottságnak ülése, ahol a 

beléptető kapurendszert valósítjuk meg azért, hogy ne kelljen portaszolgálatot működtetnie. Ezt külön 

kérték az ottani bérlők, ezáltal ez egy egyszeri beruházás, amely most fogja terhelni a bérlőket. 

Jelenleg 40 bérlő van ebben az ipari centrumban, ennyi felé oszlik meg a költség. Ezután egy 

minimális fenntartási költsége lesz ennek a beléptető rendszernek. Van olyan bérlő, aki ezzel a 

változással majd kevesebbet fog fizetni, mert eddig a piaci árnál többet fizetett. Figyelembe kell 

venni, hogy itt ezt egy igazságügyi szakértő véleményére alapozzuk. Ez a kiinduló alap. Lassan két 

éve foglalkozunk ezzel a dologgal, de még mindig lehetnek olyan nyitott kérdések, amelyeket meg 

kell beszélnünk menetközben, pl. villámvédelem, érintésvédelem. Az Intézményellátó Kft. részéről 

is ez egy jól előkészített rendelet és határozat. Gondoljuk végig a KSH-nak a kérdéskörét vagy esetleg 

beleírhatjuk, hogy az infláció mértékét majd újratárgyaljuk. Meglátjuk, hogy milyen gazdasági 

helyzet lesz. A rezsiköltségeket külön kell választani, mert van, aki csak bérel, de közüzemet nem 

használ. Javaslom, hogy a KSH kérdését hozzuk vissza jövő decemberre. Akkor meglátjuk, hogy 

életbe léptetjük-e.   

 

Szűcs Dániel: A 24/20212.(IV.06.) számú vagyonrendeletünkben szerepel az a pont, amely alapján 

nem lehet kivenni ezt a pontot. Ellenben nekem az a javaslatom, hogy az a rendelet is módosítható. 

A mostani javaslatom az lenne, hogy Patkós Lajos képviselő úr észrevételének megfelelően a 4. 

pontból vegyük ki ezt a mondatot és ezzel párhuzamosan módosítsuk a vagyonrendeletünket a 

következő képviselő-testületi ülésen ennek megfelelően.    

 

dr. Enyedi Mihály: Addig, amíg nem módosul a vagyonrendelet, addig jogszabálysértő állapotban 

leszünk.  

 

Békefi-Mucsi Lídia: Nekünk ez a jogszabályunk él. Ha nem írja alá a bérlő a szerződést, akkor is az 

inflációval emelkedik neki a bérleti díja, mert a jogszabályoktól eltérni nem lehet. 2023. január 1-től 

a 2022. évi KSH-tól megkapott infláció mértékével emelkedni fog a bérleti díj. A mostani bérleti 

szerződéseinkben is valamennyiben benne van. Tehát mindenképpen emelkedik a jelenlegi alacsony 

mértékű bérleti díj is.  

 

dr. Enyedi Mihály: El kell döntetnünk, hogy a vagyonrendelethez nyúlunk hozzá, vagy a 

helységbérletes rendelethez. Ez alapján az áremelés 2022. december 31-e után lenne.  

 

Batta Attila Viktor: Teljesen jogos, amit Jegyző úr mondott, de van egy áthidalás, hogy a rendkívüli 

helyzetre való tekintettel felfüggeszti ezt. Így nem sértünk törvényt és mégis segítettünk a 

vállalkozóknak.  
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Kovács Mihály: Patkós Lajos képviselőtársamnak mondanám, hogy fokozottan érvényes minden 

vállalkozóra. Itt most a KSH árindexét nem a Mezőtúr Város Önkormányzata határozta meg, és nem 

is mi tehetünk róla, nekünk elsősorban Mezőtúr lakossága felé kell elszámolni, elsősorban a 

Polgármester úrnak, másodsorban nekünk, a képviselőknek. Azt határoztuk el közösen, hogy ezt a 

bevételt nem fordítjuk bele mondjuk a járdaépítésbe, hanem ott marad az náluk. Nekünk a bevételnél 

az a fontos, hogy azt az objektumot rendbe tudjuk tartani. Azzal is egyetértek, hogy az árindexre 

térjünk vissza, de 2023-ban ne alkalmazzuk, csak a kétlépcsős emelést.  

 

Kovács Attila: Itt félrement az egész dolog, ugyanis nem arról van szó, hogy január 1-től mik lesznek 

a bérleti díjak, ugyanis január 1-től még nem emelkednek a KSH díjával, az majd egy év múlva fog 

emelkedni. Mi hoztunk egy díjtáblázatot, mely 2023. január 1-től lép életbe, a KSH emelést még nem 

érinti. Úgy gondolom, hogy most nem kell semmihez nyúlnunk, a módosító javaslattal elfogadhatjuk 

a rendeletet. A KSH árindexemelésről jövő év decemberben dönthetünk újra. 

 

dr. Enyedi Mihály: A bérleti díj a Mezőtúr város vagyonáról szóló 24/2012.(IV.06.) rendelet alapján 

emelkedik. Tegyük bele a képviselő-testület munkatervébe, hogy ennek a megtárgyalására mikor tér 

vissza a képviselő-testület.  

 

Békefi-Mucsi Lídia: Nemcsak a vagyonrendeletünkben van, mert amikor megszerkesztettük ezt a 

rendeletet, ebbe az új rendeletbe is beemeltük. Ez az 5. § (1) bekezdésben is szerepel. A KSH mindig 

januárban 10-ét követően tudja az adatot szolgáltatni az előző évi inflációról, ezért nem tudunk 2023. 

évben visszatérni, mert nem tudunk miről beszélni. Adott esetben ez az infláció az elmúlt évek 

tapasztalatából: 3,4 %, 3,3 % tavaly 5,1 % volt. Most biztos kétszámjegyű lesz az infláció.  

 

Patkós Lajos: Elfogadom az elhangzott javaslatokat.  

 

Szűcs Dániel: Az elhangzottak alapján az alábbi módosító javaslatot teszem fel a határozati javaslat 

1. pontjában: 

 

A Mezőtúr, Szolnoki út 5. és Szolnoki út 7. szám alatti ingatlanok 2022. október 22-én bérleménnyel 

rendelkezők bérleti díját – figyelemmel a fennálló energia válságra – 2023. január 1-től 2023. június 

30-ig a következők szerint kell megállapítani: 

A bérleti díj két díjtételből áll. A bérlő egyrészt köteles fizetni a 2022. szeptember hónapra fizetett 

bérleti díj összegével megegyező összeget. Ezen felül a bérleti díj további részét képezi a 2022. 

szeptember hónapra fizetett bérleti díj összegével megegyező összeg valamint a jelen határozat 3. 

pontja alapján kiszámított bérleti díj különbözetének a fele. A két összeg egyben fizetendő. 2023. 

július 1-től a bérlő a bérleti díjat jelen határozat 3. pontját képező díjtáblázat alapján köteles 

megfizetni. 

A bérleti díjon felül kötelesek megfizetni jelen határozat szerinti díjat a határozat mellékletét képező 

zöldterület és a szilárd betonozott terület után a használt terület nagysága alapján. 

 

Először a rendelet-tervezetről döntünk, kérem szavazzunk. 

 

A képviselő-testület 10 igen 1 nem szavazattal megalkotta a Mezőtúr Szolnoki út 5-7. szám alatti 

ipari épületegyüttesben található helyiségek bérbeadásáról szóló 17/2022.(X.28.) 

önkormányzati rendelet módosításáról szóló 24/2022.(XI.28.) számú önkormányzati rendeletét.  
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Szűcs Dániel: A módosított határozati javaslatról döntünk, kérem szavazzunk. 

 

A képviselő-testület 10 igen 1 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

202/2022.(XI.24.) képviselő-testületi határozata  

 

A Mezőtúr Szolnoki út 5-7. szám alatti ipari épületegyüttesben található helyiségek bérleti 

díjairól 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján – a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 

törvény 107.§-ában, és a 24/2012. (IV.06.) önkormányzati rendelet 5.§-ában biztosított hatáskörében 

eljárva–az alábbi határozatot hozza: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Mezőtúr, Szolnoki út 5-7. szám alatti ipari 

épületegyüttesben található helyiségek bérleti díját az alábbiak szerint határozza meg: 

 

1. A Mezőtúr, Szolnoki út 5. és Szolnoki út 7. szám alatti ingatlanok 2022. október 22-én 

bérleménnyel rendelkezők bérleti díját – figyelemmel a fennálló energia válságra – 2023. 

január 1-től 2023. június 30-ig a következők szerint kell megállapítani: 

A bérleti díj két díjtételből áll. A bérlő egyrészt köteles fizetni a 2022. szeptember hónapra 

fizetett bérleti díj összegével megegyező összeget. Ezen felül a bérleti díj további részét képezi 

a 2022. szeptember hónapra fizetett bérleti díj összegével megegyező összeg valamint a jelen 

határozat 3. pontja alapján kiszámított bérleti díj különbözetének a fele. A két összeg egyben 

fizetendő. 2023. július 1-től a bérlő a bérleti díjat jelen határozat 3. pontját képező díjtáblázat 

alapján köteles megfizetni. 

A bérleti díjon felül kötelesek megfizetni jelen határozat szerinti díjat a határozat mellékletét 

képező zöldterület és a szilárd betonozott terület után a használt terület nagysága alapján. 

 

2. Közös költség megfizetésére a bérlők 2023. január 1-től kötelesek. 

 

A közös költségek az alábbi díjtételeket tartalmazzák: 

- Zöldterület kezelés 

- Térvilágítás 

- Belső úthálózat téli síkosság-mentesítése 

- Kamerarendszer kiépítési és üzemeltetési költsége 

- Elektromos beléptető kapu kiépítési és üzemeltetési költsége 
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3. Díjtáblázat 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Felelős: dr. Enyedi Mihály jegyző 

Határidő: 2022. december 31. 

 

A határozat végrehajtásában közreműködik:   

 

Önkormányzati és Jogi Osztály 

Mezőtúri Intézményellátó és Ingatlankezelő Közhasznú Nonprofit Kft. 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Szűcs Dániel polgármester, Helyben 

2. Patkós Éva alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

5. Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság, Helyben 

6. Ügyrendi Bizottság, Helyben 

7. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Önkormányzati és Jogi Osztály, Helyben 

Épületek Terület 

(m2) 

Nettó bérleti díj 

(Ft/m2/hó) 

 

1. 813,21 562 

2. 1188,65 506 

3/a. 427,11 562 

3/b. 212,62 562 

4. 6,71 141 

5. 26,05 652 

6. 1248,43 337 

7. 518,55 304 

8. 161,08 337 

9. 287,99 337 

10. 514,46 365 

11. 1224,05 422 

12. 323,66 281 

13. 452,35 337 

14. 203,15 337 

15. 422,53 506 

16. 317,38 674 

17. 652,60 365 

18. 132,60 545 

Zöldterület  50 

Szilárd 

betonozott 

terület 

 100 

Épületek Terület 

(m2) 

Nettó bérleti díj 

(Ft/m2/hó) 

 

1. 813,21 562 

2. 1188,65 506 

3/a. 427,11 562 

3/b. 212,62 562 

4. 6,71 141 

5. 26,05 652 

6. 1248,43 337 

7. 518,55 304 

8. 161,08 337 

9. 287,99 337 

10. 514,46 365 

11. 1224,05 422 

12. 323,66 281 

13. 452,35 337 

14. 203,15 337 

15. 422,53 506 

16. 317,38 674 

17. 652,60 365 

18. 132,60 545 

Zöldterület  50 

Szilárd 

betonozott 

terület 

 100 
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8. Mezőtúri Intézményellátó és Ingatlankezelő Közhasznú Nonprofit Kft., Mezőtúr, Kávási 

Sándor utca 25. 

 

6.napirendi pont 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testületének a köztemetőről és a temetkezésről szóló 

rendelet megalkotásáról 

 

Szűcs Dániel: Az egészségügyi és szociális bizottság 9 igen egyhangú szavazattal elfogadásra 

javasolja a rendelet-tervezetet a képviselő-testület részére.  

Az ügyrendi bizottság 2 igen egyhangú szavazattal elfogadásra javasolja a rendelet-tervezetet a 

képviselő-testület részére. 

Megkérem Jegyző urat, ismertesse a rendelet-tervezetet.  

 

dr. Enyedi Mihály: Mezőtúron egyházi temetők vannak. A református Alsórészi és Felsőrészi, a 

Katolikus, a Nazarénus, de az nem üzemel, mert teljesen más jellegű temető.  A 2000-es évek elején 

jelzett a közigazgatási hivatal, hogy Mezőtúron nincs köztemető. Ők nem akarták megérteni, hogy 

van egyházi temető, de mindenáron ragaszkodtak ahhoz, hogy legyen köztemető is. Ezt úgy oldotta 

meg a város, hogy kötött egy bérleti szerződést az egyházzal, és a Felsőrészi temetőből valamennyi 

négyzetmétert bérel azért, hogy elmondhassa a város, hogy nekünk van köztemetőnk. A köztemetőre 

vonatkozó előírások vannak, amiket be kell tartani. Ez a rendelet azért van, mert meg kell alkotni, de 

joghatást annyiban nem vált ki, hogy nem temetnek köztemetőbe. A kormányhivatal felhívására 

szabályoztuk, hogyan lehet köztemetőben gépjárművel közlekedni, de ez egy jelképes döntéshozatal. 

Az önkormányzati temető tehát egy bérlemény, ami a reformátustemető egy részét képezi, és nem 

használjuk. A 2005 áprilisában volt a képviselő-testület előtt az anyag, de a bérleti szerződést nem 

találtuk meg, keressük. Megpróbálom a Református Egyházközségtől beszerezni.  

 

Kovács Mihály: Jegyző úr azt ígérte az egészségügyi és szociális bizottsági ülésen, hogy ez a 

szerződés a testületi ülésig elő fog kerülni, ami 2005 körül kötetett a Mezőtúr Város Önkormányzata 

és a Református Egyházközség között. Ez azért volt fontos, mert volt egy pályázatunk a Református 

Felsőrészi temetőben a ravatalozó építésére. Akkor nyertünk 10 millió forint pályázati pénzt és kértük 

a Református Egyházat, hogy járuljon hozzá az önerőhöz. Az egyház ez elől akkor elzárkózott, hogy 

nincs erre fedezete. Akkor olyan megállapodás született az egyházzal, hogy az önkormányzat 

beleteszi az önerőt ebbe a beruházásba, felépíti a ravatalozót, majd ingyenes használatra átadja a 

Református Egyházközségnek, cserébe az egyház biztosítja a köztemető területének a használatát, 

illetve a köztemető és a ravatalozó karbantartását, szükség szerinti javítását. A ravatalozó 

megépítésével egy normális épülete lett Mezőtúr város lakosságának a temetések lebonyolításához. 

A rendelet-tervezetben szerepel, hogy a használatba adás határozott időre, 25 évre szól. Nem tudjuk 

azonban, hogy ez mikortól szól?  

 

Békefi-Mucsi Lídia: A 2020-as előterjesztésekből arra emlékszem, amikor átadtuk a ravatalozó 

üzemeltetését a Nagy és Társa Bt-nek, hogy 7,5 millió forintot a Református Egyházközség bocsátott 

az önkormányzat rendelkezésére önerőként. Jelenleg a ravatalozót a Nagy és Társa Bt. üzemelteti.  

 

dr. Enyedi Mihály: A 2004-es testületi anyag nálam van, és abban benne van, hogy az akkori Pietas 

Kft. milyen összeget fizet az önkormányzatnak. Az alapszerződést, ha megtalálom, eljuttatom Kovács 

Mihály képviselő úr részére.  

 

Szűcs Dániel: Azt szeretném kérni Jegyző úrtól, hogy a képviselő-testület számára a köztemetőről, a 

ravatalozóról és a temetőkhöz szükséges információkat tartalmazó tájékoztató jöjjön be a képviselő-

testület elé vagy a következő rendkívüli ülésre, vagy a januári rendes ülésünkre attól függően, hogy 

mikor lesz meg minden információ.  
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Szavazásra a rendelet-tervezetet, kérem szavazzunk.  

 

 

A képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal megalkotta Mezőtúr Város Önkormányzata 

Képviselő-testületének a köztemetőről és a temetkezésről szóló 25/2022.(XI.28.) számú 

önkormányzati rendeletét.  

 

Szűcs Dániel: 15 perc szünetet rendelek el.  

 

 

 

7.napirendi pont 

 

A Mezőtúri Ipari Park Korlátolt Felelősségű Társaság, a Mezőtúri Városfejlesztési Korlátolt 

Felelősségű Társaság és a Mezőtúri Turizmusfejlesztési Korlátolt Felelősségű Társaság 

egyesüléséről  

 

Szűcs Dániel: A pénzügyi, városfejlesztési és környezetvédelmi bizottság 10 igen egyhangú 

szavazattal elfogadásra javasolja az előterjesztést a képviselő-testületnek. 

Az ügyrendi bizottság 2 igen egyhangú szavazattal elfogadásra javasolja az előterjesztést a képviselő-

testület részére. 

A napirend tárgyalásánál köszöntöm dr. Sebestyén Katalin, Szűcs Lajos és Vasas István 

ügyvezetőket. 

Ismerteti az előterjesztést.  

 

Kovács Mihály: A földek használatával kapcsolatban volt egy belső ellenőrzési jelentés és annak a 

feldolgozásával kapcsolatban kérdezem Jegyző urat.  

 

dr. Enyedi Mihály: Szűcs Lajos ügyvezető úr eljuttatott hozzám egy nyilatkozatot. A termőföld esetén 

igénybevett szolgáltatás nyújtásánál egyfajta keresztszámlázást fognak majd megvalósítani a 

szolgáltatást végzővel. Ez december 31-ig megtörténik és utána januárban ki fogom adni a vizsgálati 

jegyzőkönyvet.  

 

Szűcs Lajos: Igyekszem a képviselő-testületi döntés maradéktalan betartását. A beolvadási feltételek 

és azoknak módszerei, tervrajzai szerepelnek az előterjesztésben. A határidőre való tekintettel nem 

kívánom a határozati javaslatot módosítani, de felhívom a figyelmet arra, hogy az alapító okirat 

december hónapban visszakerülne annak pontosítása miatt, nyilván a jelenlegi folyamatot ne 

akadályozzuk ezzel. December 15-ig költségvetési tervezési számokat kell adnom. Ezek a 

költségvetési számok nem fogják tartalmazni az ezzel kapcsolatos kötelezettségvállalásokat, tárgyi 

eszközöket és egyebeket, amik pályázati úton kerültek kihelyezésre. Megvalósítás és fenntartási 

kötelezettségeket tartalmaz. Vannak még dolgok, amik nem kerültek még egyenesbe ezzel 

kapcsolatosan. Az ügyvezetők megbízást adnak azoknak a munkavállalóknak, akiknek a következő 

egy hónapban el kell végezniük és addig is nyilatkozniuk kell a leltárban szereplő vagyontárgyak 

meglétéről.  

 

Szűcs Dániel: Kérem az ügyvezetőktől, hogy a leltári pontosítások elkészüljenek és kerüljenek 

átadásra a beolvadással párhuzamosan.   

Van-e kérdés, vélemény? Nincs. Szavazásra bocsájtom az előterjesztést, kérem szavazzunk.  
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A képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

203/2022.(XI.24.) képviselő-testületi határozata  

 

A Mezőtúri Ipari Park Korlátolt Felelősségű Társaság, a Mezőtúri Városfejlesztési Korlátolt 

Felelősségű Társaság és a Mezőtúri Turizmusfejlesztési Korlátolt Felelősségű Társaság 

egyesüléséről 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján – figyelemmel a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény 107.§-ra, továbbá a Polgári Törvénykönyvről szóló 2013. évi V. törvény 3:44. 

§-ában és az egyes jogi személyek átalakulásáról, egyesüléséről, szétválásáról szóló 2013. évi 

CLXXVI. törvény 12-16. §-ban foglaltakra – az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete – úgy is, mint a három egyesülő társaság 

tulajdonosa – a három egyesülő cég ügyvezetőinek előterjesztése szerint, mindhárom társaság 

vonatkozásában egyetért az egyesülés szándékával és azt jóváhagyja akként, hogy a 100 %-os 

önkormányzati tulajdonban lévő Mezőtúri Ipari Park Kft-be (Cg.16-09-005607) mint 

továbbműködő átvevő jogi személybe beolvad a szintén 100 %-os önkormányzati tulajdonban 

lévő Mezőtúri Városfejlesztési Kft. (Cg.16-09-016196), valamint a 100 %-os önkormányzati 

tulajdonban lévő Mezőtúri Turizmusfejlesztési Kft. (Cg.16-09-018054). 

 

2. Mezőtúr Város Önkormányzata, mint tulajdonos képviselő-testülete a beolvadó társaság 

ügyvezetőjének előterjesztése alapján elfogadja a határozat melléklete szerinti egyesülési terv 3. 

és 4. részét képező, a beolvadó Mezőtúri Városfejlesztési Kft. (Cg.16-09-016196) vagyonleltár-

tervezettel alátámasztott átalakulási záró vagyonmérleg-tervezetét. 

 

3. Mezőtúr Város Önkormányzata, mint tulajdonos képviselő-testülete a beolvadó társaság 

ügyvezetőjének előterjesztése alapján elfogadja a határozat melléklete szerinti egyesülési terv 5 

és 6. részét képező, a beolvadó Mezőtúri Turizmusfejlesztési Kft. (Cg.16-09-018054) 

vagyonleltár-tervezettel alátámasztott átalakulási záró vagyonmérleg-tervezetét. 

 

4. Mezőtúr Város Önkormányzata, mint tulajdonos képviselő-testülete az átvevő társaság 

ügyvezetőjének előterjesztése alapján elfogadja a határozat melléklete szerinti egyesülési terv 1 

és 2. részét képező, az átvevő Mezőtúri Ipari Park Kft. (Cg.16-09-005607) vagyonleltár-

tervezettel alátámasztott átalakulási záró vagyonmérleg-tervezetét. 

 

5. Mezőtúr Város Önkormányzata, mint tulajdonos képviselő-testülete a három egyesülő társaság 

ügyvezetőinek előterjesztése alapján elfogadja a határozat melléklete szerinti egyesülési terv 7 és 

8. részét képező, a továbbműködő átvevő Mezőtúri Ipari Park Kft. (Cg.16-09-005607) 

vagyonleltár-tervezettel alátámasztott átalakulás (beolvadás) utáni nyitó vagyonmérleg-

tervezetét. 

 

6. Mezőtúr Város Önkormányzata, mint tulajdonos képviselő-testülete a vagyonmérleg-tervezetek 

adatai és a három vezető tisztségviselő előterjesztése alapján akként határoz, hogy a beolvadást 

követően továbbműködő átvevő korlátolt felelősségű társaság egyszemélyes tagja Mezőtúr Város 

Önkormányzata és a továbbműködő egyszemélyes korlátolt felelősségű társaság jegyzett tőkéje 

112.760.000,- Ft. 
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7. Mezőtúr Város Önkormányzata, mint tulajdonos képviselő-testülete elfogadja a határozat 

melléklete szerinti egyesülési terv 9. részét képező, a beolvadást követően továbbműködő átvevő 

korlátolt felelősségű társaság alapító okirata módosításának tervezetét, amit megismert és 

Mezőtúr Város Önkormányzat alapítóra (egyszemélyes tagra) nézve kötelezőnek elfogad, 

valamint akként határoz, hogy a társaság vezető tisztségviselői feladatait továbbra is Szűcs Lajos 

ügyvezető látja el a cégjegyzékben rögzített 2023. május 31-ig tartó határozott időtartamra, önálló 

cégjegyzési joggal. 

 

8. Mezőtúr Város Önkormányzatának – úgy is, mint a három egyesülő társaság tulajdonosának – 

képviselő-testülete a három egyesülő cég ügyvezetőinek előterjesztése szerint mindhárom 

társaság vonatkozásában elfogadja a határozat mellékletét képező egyesülési tervet és 

felhatalmazza az ügyvezetőket a határozat melléklete szerinti egyesülési terv 10 részét képező 

egyesülési szerződés aláírására. 

 

9. Mezőtúr Város Önkormányzatának – úgy is, mint a három egyesülő társaság tulajdonosának – 

képviselő-testülete kijelöli az egyesülést (beolvadást) követően továbbműködő átvevő Mezőtúri 

Ipari Park Kft-t (Cg.16-09-005607), hogy az egyesüléssel kapcsolatos közlemény közzétételét a 

jogszabályban előírt határidőn belül kezdeményezze a Cégközlönynél. 

 

Felelős:     Szűcs Dániel polgármester     

                  Dr. Enyedi Mihály jegyző 

 

Határidő:  azonnal 

 

A határozat végrehajtásában közreműködik:   

Önkormányzati és Jogi Osztály 

Gazdálkodási és Adóügyi Osztály 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Szűcs Dániel polgármester, Helyben 

2. Patkós Éva alpolgármester, Helyben 

3. Dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. Dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

5. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Önkormányzati és Jogi Osztály, Helyben 

6. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és Adóügyi Osztály, Helyben 

7. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Műszaki Iroda, Helyben 

8. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

9. Mezőtúri Ipari Park Kft., 5400 Mezőtúr, Szolnoki út 5-7. 

10. Mezőtúri Városfejlesztési Kft., 5400 Mezőtúr Kossuth tér 1. 

11. Mezőtúri Turizmusfejlesztési Kft., 5400 Mezőtúr, Kossuth tér 1.  

 

 

8.napirendi pont 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 2022. évi költségvetésének I.-III. negyedévi teljesítéséről 

 

Szűcs Dániel: A pénzügyi, városfejlesztési és környezetvédelmi bizottság 8 igen egyhangú 

szavazattal az előterjesztést elfogadásra javasolja a képviselő-testület számára.    

Van-e kérdés, hozzászólás a napirendhez? 
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Kovács Attila: A pénzügyi, városfejlesztési és környezetvédelmi bizottsági ülésen rengeteg kérdést 

tettünk fel Boross Boglárka osztályvezető asszonynak.  

Az elmaradt bevételeknél van a Teleki Blanka Gimnáziumnál egy tetemes tartozás 3,5 millió forint 

összegben az étkezési díjak beszedésével kapcsolatosan. Ez egy kétéves hercehurcának a vége lehet. 

Ezzel kapcsolatosan milyen intézkedések történtek, várható-e egyáltalán, hogy ez a 3,5 millió forint 

befolyik, vagy valamilyen leírást kell alkalmazni.  

 

Boross Boglárka: A szeptember 30-ai adatok szerint 3.437.206 Ft a Teleki Blanka Gimnáziumnak az 

étkezési térítési díjhátraléka. A szülőknek ismételten kiment egy felszólítás, amiben kértük, hogy 

rendezzék tartozásaikat, és ha rendezték, mutassák be az ügyintéző részére a befizetést igazoló 

bizonylatokat. Továbbá egyeztetéseket folytattunk arról itt a házon belül Polgármester úrral is, hogy 

valószínűleg változtatnunk kell a rendszeren, hiszen az összes többi intézményünknél előre fizetik a 

térítési díjat a szülők, nem utólag a tárgyhónap vonatkozásában. Valószínűleg ez lesz majd a 

megoldás, csak ebben a nehéz helyzetben, amit az energiaválság és infláció okozott, a szülőknek elég 

megterhelő, ha kéthavit kell egyben kifizetniük. Viszont az önkormányzat sem hitelezheti sokáig a 

térítési díjakat a gyermekek számára. Egyeztetésre kerül, hogy következő félév elejétől vagy jövő év 

szeptember 1-től vezetjük be. Igyekszünk mindent elkövetni ebben az ügyben.  

 

Szűcs Dániel: Tudnék több települést is sorolni, ahol a szülőknek előre kell fizetni a gyermekek 

étkezési díját és ezután tudják igénybe venni a szolgáltatást. Javasolom, hogy erről beszéljünk a 

képviselő-testület soron következő üléseinek valamelyikén. Kértem, hogy a felszólító levelek 

kiküldése előtt tisztázzuk, hogy valóban mennyi az elmaradás. 

 

Kovács Attila: Erről a témáról már márciusban vagy áprilisban beszéltünk. Ekkor arról is szó volt, 

hogyan lehetne az Intézményellátó Kft. szoftverét frissíteni. Ekkor megerősítette Jegyző úr is és 

Osztályvezető asszony is, hogy megteszik a jogi lépéseket. Nem történt semmi, úgy gondolom, hogy 

ebben az évben ez már nem fog lezáródni. Kérem, állapítsuk meg a határidőt, amikor azt mondjuk, 

hogy itt a vége és mindenkinek el kell végezni a munkáját, aki ebben részt vesz.  

 

Szűcs Dániel: Osztályvezető asszonnyal vizsgáljuk az év végi pénzügyi alakulást. Javaslatot 

szeretnék tenni a képviselő-testületnek a szoftverbeszerzésére, amennyiben látok rá forrást. Ha ezt 

megvalósítjuk, akkor elkerülhetőek lesznek ezek az anomáliák és egy kontrollálható rendszer áll majd 

rendelkezésünkre. Ezzel kapcsolatban jelezni fogok a képviselő-testületnek, hogy a forrást mikor 

látjuk erre vagy látjuk-e. Szavazásra teszem fel az előterjesztést, kérem szavazzunk.  

 

A képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata   

204/2022.(XI.24.) képviselő-testületi h a t á r o z a t 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 2022. évi költségvetésének I.-III. negyedévi teljesítéséről 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdésének b) 

pontja alapján az alábbi határozatot hozza: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 2022. évi költségvetésének I.-III. negyedévi teljesítéséről szóló 

tájékoztatót jelen határozat mellékletei alapján elfogadja és jóváhagyja. A költségvetés végrehajtása 

során biztosítani kell a költségvetési rendeletben szereplő előirányzatokon belüli gazdálkodás 

megvalósítását. 
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Határidő: 2022. december 31. 

Felelős:     Szűcs Dániel polgármester 

                  dr. Enyedi Mihály jegyző 

 

Végrehajtásban közreműködik:  

Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és adóügyi osztálya 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Szűcs Dániel polgármester, Helyben 

2. Patkós Éva alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

5. Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság, Helyben 

6. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Önkormányzati és jogi osztály, Helyben 

7. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és adóügyi osztály, Helyben 

8. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

 

 

9.napirendi pont 

 

A 2022. évi helyi adó kivetésekről, az időarányos bevételi teljesítésekről, a kintlévőségekről és a 

behajthatatlan követelésekről 

 

Szűcs Dániel: A pénzügyi, városfejlesztési és környezetvédelmi bizottság 10 igen egyhangú 

szavazattal az előterjesztést elfogadásra javasolja a képviselő-testület részére.  

Ismerteti az előterjesztést. 

Van-e kérdés, vélemény a napirendhez? 

 

Kovács Attila: A diagramok nagyon sokat dobnak a munkán. Lehetne még egy olyan táblázatot is 

készíteni a jövőben, hogy a befolyt adóbevételeknek az arányánál meghatározni, hogy a kft-k, a bt-

ék, zrt-k, egyebek milyen mértékben fizettek be iparűzési adót. Így láthatnánk, hogy a gerincét mi 

alkotja az adóbevételeknek.  

 

Kovács Mihály: Háziorvosoktól érkezett hozzám olyan felkérés, hogy javasoljam meggondolásra a 

képviselő-testületnek az iparűzési adó mentességüket. Az építményadó alól már mentesülnek. Milyen 

összegű iparűzési adót fizetnek be a háziorvosok?  

 

Szűcs Dániel: Az adóváltoztatásokról november 30-ig lehet dönteni a képviselő-testületnek.   

 

Boross Boglárka: A befolyt 900 millió forint iparűzési adóból nem tudom megmondani, hogy a 

háziorvosok mennyit fizettek be. Mezőtúr Város illetékességi területén működő háziorvos, védőnő 

vállalkozó 20 millió forintot meghaladó vállalkozási szintű adóalap esetén az iparűzési adóból 50 % 

kedvezményre jogosult. Ők most is részesülnek kedvezményben.   

 

Szűcs Dániel: Ez fontos információ volt, köszönjük szépen. Azt javasolom, hogy egy másik 

beszélgetéskor térjünk erre vissza és egymás között beszéljünk erről. A felvetést köszönöm Képviselő 

úr részéről.  

  

Szavazásra bocsájtom az előterjesztést, kérem szavazzunk.   
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A képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

205/2022.(XI.24.) képviselő-testületi határozata  

 

a 2022. évi helyi adó kivetésekről, az időarányos bevételi teljesítésekről, a kintlévőségekről és a 

behajthatatlan követelésekről 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja, Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 48. 

§., továbbá a helyi önkormányzatok és szerveik, a köztársasági megbízottak valamint egyes centrális 

alárendeltségű szervek feladat- és hatásköreiről szóló 1991. évi XX. törvény 138. §. (2) bekezdés g) 

pontja alapján az alábbi határozatot hozza. 

 

Mezőtúr Város Önkormányzat Képviselő-testülete e határozatában rögzíti, hogy az önkormányzati 

adóhatóság 2022. évi munkájáról szóló jegyzői tájékoztatót elfogadja. 

 

Felelős:- 

Határidő: - 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Szűcs Dániel polgármester, Helyben 

2. Patkós Éva alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

5. Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság, Helyben 

6. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és adóügyi osztály, Helyben 

7. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

 

 

10.napirendi pont 

 

Folyószámlahitel igénybevételére 

 

Szűcs Dániel: A pénzügyi, városfejlesztési és környezetvédelmi bizottság 10 igen egyhangú 

szavazattal az előterjesztés elfogadását javasolja a képviselő-testületnek.  

Ismerteti az előterjesztést.  

Van-e kérdés, vélemény? Nincs. Szavazásra bocsájtom az előterjesztést, kérem szavazzunk.  

 

A képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Mezőtúr Város Önkormányzata   

206/2022.(XI.24.) képviselő-testületi határozat 

 

Folyószámlahitel igénybevételéről 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés b) 

pontja alapján - figyelemmel a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 

törvény 112.§-a, valamint a Magyarország gazdasági stabilitásáról szóló 2011. évi CXCIV. törvény 

10.§ (3) bekezdés b) pontjára – az alábbi határozatot hozza: 
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1. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat  közszolgáltatási és 

államigazgatási feladatainak folyamatos és biztonságos ellátásához 2023. évre 45.000 E Ft 

összegű folyószámlahitel felvételét határozza el az átmeneti likviditási problémák kezelésére, 

a hitel végső lejárata: 2023. december 29.  

 

2. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete kötelezettséget vállal arra, hogy a 

hitel kamatát és járulékos költségeit a hitel teljes futamideje alatt beépíti a költségvetésébe. 

 

3. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete kötelezettséget vállal arra, hogy az 

OTP Bank Nyrt. részére más pénzügyi intézménynél vagy a Magyar Államkincstárnál vezetett 

vagy későbbiekben megnyitásra kerülő valamennyi fizetési számlájára (beleértve a fizetési 

számlát és az egyéb számlákat), ahol ezt jogszabály nem zárja ki, felhatalmazáson alapuló 

beszedési megbízást biztosít. 

 

4. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megbízást ad az OTP Bank Nyrt. 

részére, hogy a hitel futamideje alatt, amennyiben a Mezőtúr Város Önkormányzata fizetési 

számláján az Önkormányzati folyószámla-hitel szerződés alapján esedékessé váló fizetési 

kötelezettségeinek teljesítéséhez nem áll rendelkezésre a szükséges fedezet, úgy annak 

biztosítása érdekében a folyószámla-hitel szerződés fennállása alatt és a hitel teljes 

visszafizetéséig a központi támogatások elkülönítésére szolgáló alszámlájáról, illetve a helyi 

adók fogadására szolgáló számláiról a szükséges összeget a Mezőtúr Város Önkormányzata 

fizetési számlájára átvezesse. 

 

5. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete hozzájárul ahhoz, hogy az OTP Bank 

Nyrt. a Mezőtúr Város Önkormányzata helyi adó jogcímeken fennálló jelenlegi és jövőbeni 

követelésein jelzálogjogot alapít 45.000.000.-Ft összeg és járulékai erejéig következő 

zálogjogi ranghelyen. 

 

6. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert és a 

pénzügyi ellenjegyzőt, hogy a hitelfelvétel ügyében eljárjon és az Önkormányzati 

folyószámla-hitel szerződést, valamint annak mellékleteit az OTP Bank Nyrt.-vel Mezőtúr 

Város Önkormányzata képviseletében aláírja. 

 

 

Határidő: 2022. december 30. 

Felelős:     Szűcs Dániel polgármester 

 

 

Végrehajtásban közreműködik: 

Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és Adóügyi osztálya 

  

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Szűcs Dániel polgármester, Helyben 

2. Patkós Éva alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

5. OTP Bank Nyrt, 5000 Szolnok, Szapáry út 31. 

6. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és adóügyi osztály, Helyben 

7. Képviselő-testület tagjai, Helyben 
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11.napirendi pont 

 

A Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal  Szervezeti és Működési Szabályzatának 

módosításáról 

 

Szűcs Dániel: Az ügyrendi bizottság 2 igen egyhangú szavazattal az előterjesztést elfogadásra 

javasolja a képviselő-testület számára az alábbi módosítással: 

A Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal  Szervezeti és Működési Szabályzatát 2022. november 28. 

napjától módosítsa. 

 

A módosítás azt jelenti, hogy egy héttel korábban lépne életbe az SzMSz módosítása. Ahogyan az 

intézkedési terv során is tájékoztattam a képviselő-testületet, valamint a lakosságot is, más 

településekhez hasonlóan mi is megfontoltuk annak a lehetőségét, hogyan tudunk energiát 

megtakarítani, hogyha a heti munkavégzésünket átstrukturáljuk és heti 4 napos munkahétre térünk át 

a hivatal esetében is. Két részről is fontos összetevő, egyrészt az energia megtakarítása, ezzel 

párhuzamosan a Munkatörvénykönyvnek megfelelően a pénteki munkavégzésnek a munkaidejét szét 

kell osztani hétfő, kedd, szerda és csütörtöki munkanapokra. Ez azt eredményezi, hogy a hivatalban 

7-17 óráig történő munkavégzés lesz elrendelve. A munkavállalókkal erről egyeztetés volt. Az 

országban több nagytelepülésen is bevezették a 4 napos munkahetet. A kisgyermekes többnyire női 

kollégáknak engedélyezésre került az, hogy reggel 7:30 kezdjék a munkát, este pedig 16:15 órakor 

fejezzék be. Ezt rugalmasan fogjuk kezelni.  

Az ügyfélfogadási rend a következő lesz: hétfőn 8-12-ig, délután 13-16-ig, kedden nincs 

ügyfélfogadás, szerdán 8-12-ig, délután 13-16-ig, csütörtökön nincs ügyfélfogadás.  

 

Kovács Mihály: Az ügyfélfogadási idő csökkentése jelent-e gondot a lakosság felé, elégséges lesz-e 

ez a két nap?  A 4 napos munkahét hogyan érinti a városházán működő más társhivatalokat? Le 

tudjuk-e zárni az egész épületben a fűtést vagy le lehet-e szakaszolni?  

 

Szűcs Dániel: A társhivatalokkal megbeszéltük, az ő munkavégzésüket nem fogjuk zavarni. Ez azt 

jelenti, hogy a saját magunk által használt irodákban fogjuk letekerni a fűtést és az ő számukra 

továbbra is biztosított lesz a munkavégzéshez a fűtés. A megtakarítás az önkormányzatnál fog 

jelentkezni, a pénteki munkanapokat érintően ahol lesz munkavégzés, ott pedig a fűtés rendelkezésre 

fog állni. 

 

dr. Enyedi Mihály: A két napos ügyfélfogadás működni fog. Ha nem működik, abban az esetben 

behozunk egy módosítást a decemberi rendkívüli képviselő-testületi ülésünkre az ügyfélfogadás 

rendjével kapcsolatban. Meg kell nézni, hogyan tudnak alkalmazkodni a lakosok. Ehhez kell a 

gyakorlati megvalósulás, példa. Vannak olyan ügyek, amikor ügyfélfogadási időtől függetlenül be 

kell jönni az ügyfeleknek. Ha baj van, jöjjenek be, megpróbálunk segíteni, ez ügyfélfogadási idő 

nélkül is megoldható lesz.  

 

Kovács Attila: A négynapos munkahét határozott vagy határozatlan idejű lesz? A 4 napos 

munkahétben hogyan tud a munkavállaló szabadságot kivenni? Az anyakönyvi hivatalban milyen 

munkarend szerint dolgoznak? Ott van talán a legnagyobb mozgás, születések, halálozások, 

házasságkötések. Érdemes lenne átgondolni és csütörtökre betenni ügyfélfogadást. Hogyan fogjuk 

tudni mérni, hogy a fűtésben milyen megtakarításunk van? 

 

Szűcs Dániel: A megtakarítást elég nehéz kalkulálni. Amikor elkezdődik a 4 napos munkahét, utána 

egy idő múlva tudunk majd a megtakarításról számot is mondani. Azt fogalmaztuk meg, hogy minden 

megtakarításra szükség van, azáltal hogy ezt meglépjük. A hivatalon belül jelentős terület az, amit mi 

használunk, ezért jelentős megtakarítást fog ez eredményezni. A megtakarítás 3,5 millió forintot is 

kitehet. Voltak olyan üzlettulajdonosok, akik eddig sem nagyon használtak gázt, és kérvényezték, 
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hogy csukjuk el náluk a gázt, mert hűtő-fűtő klímával fűtenek majd. Ez ledokumentálásra került az 

üzletek tulajdonosaival, nyilván a számlákban ezt érvényesíteni fogják a bérlők.  

 

dr. Enyedi Mihály: Az anyakönyvnél is megnézzük az ügyfélfogadást, ha módosítani kell, akkor 

decemberben módosítunk a rendkívüli testületi ülésen. Ez egy rendkívüli helyzet, valamit meg kell 

oldanunk. Látjuk azt, hogy mennyibe kerül a fűtés.  

A Kt. törvény határozza meg a szabadságot munkanapban. Szabadság kiadásánál a munkarend 

szerinti munkanapokat kell figyelembe venni. Nem 8 órázunk, hanem munkanapozunk, ami most 10 

óra lesz.  

Hogy meddig tart ez a 4 napos munkahét az önkormányzatnál, nem tudom. Attól függ, hogy 

márciusban milyen idő lesz. Februárban vagy márciusban be fogjuk hozni a testület elé, hogy mikor 

változtassuk vissza a munkarendet. A képviselő-testület dönt majd ebben is.  

 

Biriszló Beáta: Az anyakönyvi igazgatási terület volt a koronavírus járvány idején is az a terület, ahol 

nem lehetett úgymond bezárnunk. Folyamatosan kellett fogadnunk az ügyfeleket és akkor vezettük 

be az időpontra történő érkezést. Ezt a mai napig fenntartják a kollégák, főleg azokban az esetekben, 

ahol házasságkötési szándékot jelentenek be a házasulandók, mivel az nem 5 perces ügyintézés. 

Számtalan olyan eset van, amikor ügyfélfogadási időn kívül is fogadják az ügyfeleket. Mi csak annyit 

kérünk, hogy előzetesen telefonon kérjenek időpontot a kollégáktól és biztos vagyok benne, hogy 

meg tudjuk ezt oldani. A péntek délutáni és a szombati rendezvényeket ez nem fogja érinteni, mert 

azok továbbra is megtartásra kerülnek. Ha valaki csak egy anyakönyvi kivonatot szeretne igényelni, 

akkor a hivatal portáin elérhetőek a nyomtatványok, azt ki kell tölteni, elhelyezni a gyűjtőládába és 

akkor az bekerül az anyakönyvvezetőkhöz és postai úton, vagy telefonon értesítik, ha elkészül az 

anyakönyvi kivonat.  

 

Szűcs Dániel: Van-e kérdés, vélemény? (Nincs.)  

Bejelentem, hogy Patkós Lajos képviselő úr elhagyta a termet, a képviselő-testület létszáma 10 főre 

csökkent. 

Az ügyrendi bizottság módosító indítványát bocsájtom először szavazásra, kérem szavazzunk. 

 

A képviselő-testület 10 igen egyhangú szavazattal a módosító javaslatot elfogadta.  

 

A módosítással együtt teszem fel az előterjesztést szavazásra, kérem szavazzunk.  

 

A képviselő-testület 10 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

207/2022.(XI. 24.) képviselő-testületi határozata 

 

a Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Szervezeti és Működési Szabályzatának 

módosításáról 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján – figyelemmel Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény (továbbiakban Mötv) 84. § előírásaira - az alábbi határozatot hozza: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 66/2020.(V.28.) számú polgármesteri 

határozattal jóváhagyott Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Szervezeti és Működési 

Szabályzata a jelen határozat melléklete szerint módosítja 2022. december 28. napjától.  

 

Felelős: dr. Enyedi Mihály jegyző 

Határidő: folyamatos 
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A határozat végrehajtásában közreműködik:   

Önkormányzati és Jogi Osztály 

 

A képviselő-testületi határozatról értesül: 

 

1. Szűcs Dániel polgármester, Helyben 

2. Patkós Éva alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

5. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Osztályai, Helyben 

6. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Kétpói Kirendeltsége, 5411 Kétpó, Almássy tér 1. 

7. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

 

 

Szűcs Dániel: Patkós Lajos képviselő visszatért a terembe, a képviselő-testület létszáma 11 fő. 

 

 

12.napirendi pont 

 

A Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatalban igazgatási szünet elrendeléséről 

 

Szűcs Dániel: Az ügyrendi bizottság 2 igen egyhangú szavazattal az előterjesztést elfogadásra 

javasolja a képviselő-testület számára.   

Azt a javaslatot szeretném megtenni a képviselő-testületnek, hogy az önkormányzat és a hivatal is 

csatlakozzon ehhez az igazgatási szünethez, hiszen szorosan együttműködünk a környezetünkben 

lévő igazgatási szervekkel, intézményekkel. Logikus lépés, ha mi is csatlakozunk ehhez az igazgatási 

szünethez. Természetesen ez idő alatt szabadságot kell kivenni minden kollégának. Az igazgatási 

szünet 2022. december 22-től 2023. január 6-ig tartana. December 28-án és január 4-én ügyeletet fog 

tartani a hivatal a sürgős ügyek megoldására. Minden osztályból lesz bent egy kolléga, akikkel egy 

teremben fogunk összeülni.  

Van-e kérdés, vélemény? Nincs. Szavazásra teszem fel az előterjesztést, kérem szavazzunk. 

 

A képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

208/2022.(XI.24.) képviselő-testületi határozata  

 

A Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatalban igazgatási szünet elrendeléséről 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján figyelemmel a 460/2022.(XI.10.) Kormányrendelet 1.§ (1) bekezdés b) 

pontjára - az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Mezőtúri Közös Önkormányzati 

Hivatal Mezőtúri Székhelyén és Kétpói Kirendeltségén 2022. december 22-től 2023. január 

6-áig igazgatási szünetet rendel el.  

 

2. A Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Mezőtúri Székhelyén az igazgatási szünet ideje 

alatt 2022. december 28-án és 2023. január 04-én ügyelet tart a halaszthatatlan, elsősorban 

anyakönyvi igazgatási ügyekben. 

 



28 

 

3. A Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Kétpói Kirendeltségén az igazgatási szünet ideje 

alatt 2022. december 28-án és 2023. január 03-án ügyelet tart a halaszthatatlan, elsősorban 

anyakönyvi igazgatási ügyekben. 

 

4. Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete a termőföld hirdetményekkel kapcsolatos 

ügyintézésre telefonos ügyelet tartását rendeli el. 

 

5. Az igazgatási szünetet a helyben szokásos módon, és az önkormányzat honlapján meg kell 

hirdetni. 

 

Felelős: dr. Enyedi Mihály jegyző 

Határidő: azonnal 

 

A határozat végrehajtásában közreműködik:   

Önkormányzati és Jogi Osztály 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Szűcs Dániel polgármester, Helyben 

2. Patkós Éva alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

5. Ügyrendi Bizottság, Helyben 

6. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal valamennyi dolgozója, Helyben 

7. Mezőtúri  

8. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

 

 

13.napirendi pont 

 

A Mezőtúri Intézményellátó és Ingatlankezelő Közhasznú Nonprofit Kft-vel kötött 

közszolgáltatási szerződés módosítására  

 

Szűcs Dániel: A pénzügyi, városfejlesztési és környezetvédelmi bizottság 7 igen 2 nem szavazattal 

elfogadásra javasolja az előterjesztést az alábbi módosítással:  

- a határozati javaslat 1. melléklete 4.3.1.2. sorából kerüljön ki a” kialakítása” szó, 

- a 4.3.7.1. az alábbi szövegrész legyen: intézményi gyermekétkeztetés, tálaló konyhák 

üzemeltetése (Gyvt.21/A-B.§)  külön szolgáltatási szerződés alapján 

- a 4.3.7.2. az alábbi szövegrész legyen: intézményi gyermekétkeztetés tálaló konyhák 

üzemeltetése (Gyvt. 21/C.§) külön szolgáltatási szerződés alapján 

 

Az ügyrendi bizottság 2 igen egyhangú szavazattal elfogadásra javasolja a határozati javaslatot a 

képviselő-testület részére a Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság által tett 

módosító javaslatokkal. Továbbá a bizottság 2 igen egyhangú szavazattal az alábbi javítást és 

módosítást javasolja: 

 A 7. Mellékletben a sorszámok javítása szükséges. 

 A 8. pont 6-ra változzon. 

 A 9. pont 7-re változzon. 

 A 9. Mellékletben a 34. sor (ping-pong asztal Mezőtúr, Szolnoki út 59 43JE) kerüljön törlésre. 

 A 7. melléklet 1.6 pontja az alábbira módosuljon:  

“A járművek által elgázolt állatok helyéről köteles jelzéssel élni az elszállítást végző illetékes  

felé.” 
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Ismerteti az előterjesztést és elfogadásra javasolja a képviselő-testület számára.  

 

Kovács Attila: A tegnapi napon áttekintettük ezt a nagy anyagot. Az irány nagyon jó, viszont látva a 

tegnapi történéseket azért van még rengeteg nyitott dolog, amelyet érdemes volna átbeszélni és 

tisztázni. Jegyző úr erre nyilván nyitott is, egy egységes keretszerkezetbe szeretné átfoglalni. Ezek 

azért lennének, hogy amikor az önkormányzat biztosít az Intézményellátó Kft. részére mondjuk 10 

millió forintot, akkor azt valóban számon lehessen kérni és azokat elvégezzék. Úgy gondolom, hogy 

ezt az anyagot még vissza kellene hozni, a munkamegbeszéléseknek folytatódni kell és a 

kommunikációt egy kicsit erősíteni kellene a hivatal dolgozói és az Intézményellátó Kft. ügyvezetője 

és munkatársai között.  

 

Szűcs Dániel: A kommunikációt érintően a felügyelő bizottsági ülésen elmondtam, hogy ez mind a 

mi hivatalunkra, mind az ügyvezető asszony által vezetett társaságra is vonatkozik, hogy a levelezés 

mellett fontos, hogy írásbeliség is legyen. Sokkal többet kommunikáljanak vagy telefonon, vagy 

személyesen, ugyanis elengedhetetlen a munkavégzésben, hogy a személyes kapcsolatok legyenek, 

amelyek elengedhetetlenek a munkavégzésben. E nélkül megint csak a lakosságnál fog lecsapódni, 

ha az adott munkavégzés nem végződik el. Ezért kérvényeztem, hogy mielőbb tegyünk pontot egyes 

témáknak a végére, melyet a későbbiekben is kifejezetten kérni és elvárni fogom mind az itteni 

kollégáktól, mind az Intézményellátó Kft-nél dolgozó kollégáknál. Az utóbbi nyilván ügyvezető 

asszony hatásköre. A megcímkézett feladatokra sokkal jobban oda fogunk figyelni a következő 

költségvetésnél, mert akkor a számonkérést is megkönnyítjük magunknak. Ez a közszolgáltatási 

szerződés nem az a szerződés, amit most készítettünk és 5 évre elraktuk a fiókba és kész vagyunk, 

hanem folyamatosan frissíteni kell. Így a képviselők is nyomon tudják követni a szabályok betartását.  

 

Kovács Mihály: Örülök, hogy Polgármester úr szóbahozta a kommunikációt, hiszen a lakosság 

részéről vannak olyan igények, amelyeket kezelni kell. Itt van a KÜZ program, nagyon sokat 

küszködtem vele, de most már működik. A legtöbb problémát az okozta, hogy mintha egy kicsit 

megállt volna a dolog a városüzemeltetési osztály és az Intézményellátó Kft. között. Javasolnám, 

hogy a városüzemeltetési osztálynak legyen olyan mérlegelési lehetősége, hogy mikor, milyen 

formában látjuk el azt a helyreállítást. Volt olyan feladat is, amit az önkormányzat alvállalkozóval 

hamarabb el tudott végeztetni, mint az Intézményellátó Kft. kapacitáshiány vagy más egyéb ok miatt 

tolt maga előtt. Fontos, hogy nagyobb rugalmasság legyen. Az is fontos, hogy azok döntést el, akik a 

pénzzel gazdálkodnak, mert nem biztos, hogy az a legmegfelelőbb. Nekünk az az érdekünk, hogy a 

lakosság felé megfeleljünk.  

 

Szűcs Dániel: Az elhangzottakkal teljesen egyetértek, ezért is szorgalmaztam, hogy részletes 

szerződésmódosítás készüljön. Nem véletlen, hogy a költségvetéskor kell erre figyelnünk, hogy a 

bizonyos ágazatokra és tevékenységekre milyen összegeket fogunk odatenni. Mi szabjuk meg, hogy 

melyik tevékenységre milyen összeget szánunk. A kollégák reagálása kapcsán szeretném elmondani, 

hogy a kollégák, ami a KÜZ rendszerben van, azok azonnali rögzítésre kerülnek. Valóban a 

végrehajtásnál vannak hiányosságok. Ennek több része is van. Fontos, hogy rögzítésre kerüljön, ami 

módosítás itt elhangzik. A legfontosabb, hogy a lakosság azt lássa, hogy egyrészt az önkormányzatnál 

dolgozók érzékelik a problémát, intézkednek benne és a másik részénél is az elvárható a lakosság 

részéről is és ebben kell segítséget nyújtanunk és pozitív irányba tolni, hogy a megvalósítás és a 

segítség érkezése is úgy történjen, az a lehető legjobb mindenki számára.  

Van-e kérdés, vélemény? (Nincs.) 

A bizottságok módosító javaslatát teszem fel szavazásra, kérem szavazzunk. 

 

A képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal a módosításokat elfogadta.   

 

A módosítással együtt teszem fel szavazásra az előterjesztést, kérem szavazzunk. 
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A képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

209/2022.(XI. 24.) képviselő-testületi határozata 

 

Mezőtúri Intézményellátó és Ingatlankezelő Közhasznú Nonprofit Kft-vel kötött 

közszolgáltatási szerződés módosításáról 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján – figyelemmel a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény 41.§ (6) bekezdésére – az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Mezőtúri Intézményellátó és 

Ingatlankezelő Közhasznú Nonprofit Kft. és Mezőtúr Város Önkormányzata között létrejött 

közszolgáltatási szerződés módosítását a jelen határozat 1. melléklete szerint elfogadja. 

 

2. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza az polgármestert a 

határozat melléklete szerinti szerződés aláírására. 

 

Határidő: -- 

Felelős: Szűcs Dániel polgármester 

A határozat végrehajtásban közreműködik: 

Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Városüzemeltetési és Városfejlesztési Osztály 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Szűcs Dániel polgármester, Helyben 

2. Patkós Éva alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

5. Mezőtúri Intézményellátó és Ingatlankezelő Közhasznú Nonprofit Kft., Helyben 

6. Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság, Helyben 

7. Ügyrendi Bizottság, Helyben 

8. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és Adóügyi Osztály, Helyben 

9. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Városüzemeltetési és városfejlesztési Osztály, 

Helyben 

10. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

 

 

14.napirendi pont 

 

A komp- és révátkelőhely üzembentartói szerződéséről 

 

Szűcs Dániel: A pénzügyi, városfejlesztési és környezetvédelmi bizottság 9 igen egyhangú 

szavazattal elfogadásra javasolja az előterjesztést az alábbi módosítással: 

- a továbbiakban a komp üzembentartói szerződés 6 évre kerüljön megkötésre. 

 

Az ügyrendi bizottság 2 igen egyhantú szavazattal elfogadásra javasolja az előterjesztést a képviselő-

testületnek.  
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dr. Enyedi Mihály: Tegnap mindkét bizottsági ülésen jeleztem, hogy pályázat keretében kellene ezt a 

közszolgáltatást odaadni. Ez a személyszállítási szolgáltatásokról szóló törvényben van. Van arra 

lehetőség, hogy mégse legyen pályáztatás, de ennek a következők a feltételei: az 1370/2007 Ekr 

rendelet 5. cikk (4) bekezdésében meghatározott feltételekkel összhangban pályázati kiírás 

mellőzésével nyilvános ajánlatkérésen alapuló eljárás keretében bízható meg a közlekedési 

közszolgáltató. Legalább egy nyilvános ajánlatkérésnek történni kellene. Most itt erről nem 

beszélhetünk. A cég hozzánk fordult egy kéréssel, hogy 1 évre, tekintettel arra, hogy akkor jár le az 

engedélye a kompra, hosszabbítsuk meg, ez egy dolog. Egy újabb 5 évet nem fogunk tudni odaadni 

csak úgy, hogy ha a nyilvános ajánlatkérést végigviszi a testület. Nekünk ezt is még meg kell nézni, 

hogy mint megy, ne legyen titok. A komp előtt végignéztük 5-6 kompnak a pályáztatását. Az biztos, 

hogy így nem lehet meghosszabbítani a kompnak a szerződését. Azt kérem mindenkitől, hogy az 

ügyrendi bizottság javaslatát fogadja el. Jövőre vissza fogunk térni, hogy ez a nyilvános ajánlatkérés 

hogy történhet meg.  

 

Kovács Attila: Amennyiben nem javasolják, hogy hosszabb időtartamra kössük a szerződést, akkor 

hogyan lehetett korábban pályáztatás nélkül odaadni a kompot?  

 

dr. Enyedi Mihály: Tegnap jött ez a javaslat, utána kell nézni. Akkor tudok erre bármit mondani, ha 

ezt végiggöngyölítettük. Ha azt találom, hogy lehet, akkor behozhatjuk januárban is, de ahhoz, hogy 

egy ilyen komoly javaslatra biztosat mondjak, ahhoz az kell, hogy feltérképezzem, mi volt korábban, 

hogy történt, miért történt. Most csak következtetés után tudok bármit is mondani.  

 

Szűcs Dániel: Képviselő úr mondta, hogy ne az Intézményellátó Kft-vel üzemeltessük a kompot. 

Nincs ilyen, de a cég kérte, hogy jövő év december 31-ig hosszabbítsuk meg a szerződést. Azt kérem 

a képviselő-testülettől, hogy egyelőre döntsünk erről az egy évről.  

Az ügyrendi bizottság javaslatát bocsájtom szavazásra, hogy az eredeti előterjesztést fogadja el a 

képviselő-testület. Kérem szavazzunk. 

 

A képviselő-testület 8 igen 3 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

210/2022.(XI. 24.) képviselő-testületi határozata  

 

A komp- és révátkelőhely üzemben tartói szerződéséről 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján – figyelemmel a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény 41.§ (6) bekezdésére – az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Mezőtúri Intézményellátó és 

Ingatlankezelő Közhasznú Nonprofit Kft. és Mezőtúr Város Önkormányzata között létrejött, 

a Hármas Körös folyó 50,27fkm szelvényben üzemelő Mezőtúr-Szarvas komp- és rév 

átkelőhely üzemben tartói szerződés módosítását a jelen határozat 1. melléklete szerint 

elfogadja. 

 

2. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a Mezőtúr Város 

Polgármesterét a határozat melléklete szerinti szerződés aláírására. 

 

Felelős:      Szűcs Dániel polgármester  

Határidő:  2022. november 30. 

 

A határozat végrehajtásában közreműködik:  
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Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Városüzemeltetési és Városfejlesztési Osztály 

Mezőtúri Intézményellátó és Ingatlankezelő Közhasznú Nonprofit Kft. 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Szűcs Dániel polgármester, Helyben 

2. Patkós Éva alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

5. Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság, Helyben 

6. Ügyrendi Bizottság, Helyben 

7. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Városüzemeltetési Osztály, Helyben 

8. Mezőtúri Intézményellátó és Ingatlankezelő Közhasznú Nonprofit Kft., Mezőtúr, Kávási 

Sándor utca 25. 

 

 

15.napirendi pont 

 

A közvilágítás korszerűsítés lehetőségeiről  

 

Szűcs Dániel: A pénzügyi, városfejlesztési és környezetvédelmi bizottság 7 igen és 2 nem szavazattal 

az alábbi módosítással javasolja elfogadásra az előterjesztést: 

A határozati javaslat 2. pontja úgy kerüljön módosításra, hogy a korszerűsítés megvalósítására 

kiírásra kerülő közbeszerzési eljárás tárgya tervezés és kivitelezés legyen, és ne rendelje meg először 

külön a tervezést az önkormányzat. 

Ismerteti az előterjesztést. 

 

Kovács Mihály: A KÖZVIL Zrt-vel felmondásra került a szerződés, a mandátumuk december 31-én 

lejár. Úgy tudom, hogy különböző jogi és tulajdonjogi feltételeket szab, hogy ő kivonuljon 

Mezőtúrról. Hol tartanak a céggel történő megbeszélések, van-e addig lehetőségünk ebben zöldágra 

vergődni, hogy mi tisztán és egyértelműen tudjuk letenni valami mellett a voksunkat, mert fontos 

lenne, hogy tovább tudjunk lépni. Ezek a lámpatestek papíron a KÖZVIL tulajdonát képezik, ami 

szerintem már nullára van leírva, csak ő szerinte nem. Van-e ebben valamilyen előrelépés? Másik 

kérdés, hogy január 31-e a tervező kiválasztásánál elegendő időpont-e arra, hogy egy normális tervező 

céget ki tudjunk választani, mivel Magyarországon most minden önkormányzat ilyen irányban fog 

elmozdulni. Számomra az önerős beruházás volna a szimpatikusabb, ami olcsóbbá teheti ezt a 

beruházást és nem esnénk bele egy olyan csapdába, hogy megint több mint 10 évre elkötelezzük 

magunkat egy cég mellett, ami nem biztos, hogy jó lesz.  

 

Szűcs Dániel: Örülök, hogy egyetértünk a saját önerőd részben. A KÖZVIL Zrt. nem egyszerű téma. 

Láthatták a képviselő társak és a lakosság is a felvételek között, hogy szinte minden hónapban van 

szó a KÖZVIL Zrt-től a két ülés közötti tájékoztatómban. Nem véletlenül szeretnénk mielőbb a 

végére jutni a tulajdonjogi tisztázásnak. A KÖZVIL Zrt. véleménye szerint ezek a lámpatestek jóval 

többet érnek, mint ami a mi véleményünk, úgy hogy ezt akarjuk érvényre juttatni jogilag is. Az 

üzemeltetés rész továbbra is fog működni január 1-től, ezt tisztáztuk a KÖZVIL Zrt-vel történt 

megbeszélésen, mert mi is láttuk ennek a helyzetnek a megoldatlanságát. A KÖZVIL Zrt. adott egy 

olyan tájékoztatást, hogy valószínűleg a részvényesek által egy értékleszállítást fognak végrehajtani, 

ami megkönnyítheti ennek a tulajdonjogi résznek a helyzetét. A kérdés az, hogy mi ezt ki akarjuk-e 

várni, amíg ez megtörténik. Ezt márciusra ígérték, vagy hamarabb fogunk ebben lépni. Az utóbbi 

támogatnám. A kérdés az, hogyan fogjuk ezt kieszközölni, de rajta vagyunk, ezt határozottan tudom 

mondani. Úgy gondolom, hogy a tervezőt minél előbb ki kell választanunk, január 1-ben kiegyeztünk. 
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Azon fogunk dolgozni, hogy találjunk olyan tervezőt, aki tud ebben segíteni úgy, hogy az a mi 

céljainkat szolgálja. Nekünk arra kell figyelnünk, hogy a lakosságnak a legjobb legyen, mert ezt 

fontos megjegyeznem.  

 

Nagy Sándor: Kovács Mihály képviselő kérdezte, hogy van-e tervező és reális-e, hogy esetleg 3 

hónap alatt ezt a kiviteli tervet elkészítik. Tegnap felvettem a kapcsolatot két tervező céggel is, és ők 

a 3 hónapot reálisnak tartják. Tiszafüredet két hónap alatt tervezték meg. Karcagon is végeztek 

tervezést, az is elkészült viszonylag rövid idő alatt. Olyan tervezőt szeretnék, aki független a KÖZVIL 

ZRT-től. Régi ismerősök, Szolnok megyeiek. Azt kérték, hogy az önkormányzat tisztázza először, 

hogy milyen lámpatesteket szeretnénk. Felmerült a Philips, nincs kifogása ellene. Nagyon sok termék 

a távol-keletről érkezik Philips névvel. Az sem mindegy, hogy melyik kereskedőn keresztül történik 

majd a beszerzés.  

  

Szűcs Dániel: Az a legfontosabb, hogy független tervezőt igyekezzünk találni, aki határidőre és 

minőségben tudja teljesíteni a kéréseinket.  

 

Kovács Attila: A pénzügyi, városfejlesztési és környezetvédelmi bizottság tegnapi ülésén tárgyaltuk 

ezt a témát. Látva ennek a komolyságát, itt azért egy nagyon komoly dologról beszélünk. Kicsit úgy 

érzem, hogy lemaradtunk. Lehet, hogy ezt egy kicsit kritikának veszik. Január 1-jén felmondtuk ezt 

a szerződést és itt vagyunk decemberben és most találgatjuk, hogy mit hogyan csinálunk. A szerződés 

felmondása után neki kellett volna ennek a dolognak látni, keresni akár egy tervezőt és költségeket 

elkülöníteni erre a költségvetésben. Most egy kicsit kapkodunk, futunk az idővel, próbálunk 

hadakozni, ami nagyon nehéz lesz. Ez egy látványos beruházás lesz, mindenki látni fogja, mint a 

kerékpárutunkat. Nagyon meg fogja terhelni a  költségvetésünket is, mert hiteleket kell felvennünk, 

amit vissza kell fizetünk. Nagyon komoly összegről beszélünk még akkor is, ha kedvezményes 

kamatról beszélünk. Több százmillió forintos beruházásról beszélünk. Abban is érdemes lenne 

gondolkodni, hogy megterveztetjük az egész rendszert és keresnénk rá akár saját forrást, hogy több 

részletben valósítanánk meg ezt a beruházást. Értem, hogy nagyon jó lenne, ha egyszerre 

megcsinálnánk, ezt az egészet. Nem tudhatjuk, hogy a jövőben merre mozdulnak az energiaárak, az 

is elképzelhető, hogy normalizálódni fognak. Ha a piacon valamiben árutöbblet van, akkor ott 

értelemszerűen megpróbálnak tőle megszabadulni és lejjebb fogják vinni az árakat. Most van egy 

hisztéria, amikor elszabadultak az árak a világpiacon. Most minden önkormányzat megrohanja ezeket 

a tervező cégeket, akik a legnagyobb profitot szeretnék bezsákmányolni. Az előterjesztés táblázatából 

nem tudtuk kihámozni a műszaki tartalmat, hogy ki milyen lámpatestet ajánl. Lehet, hogy az egyiknél 

60 millió forintot kell évente fizetni törlesztésben, de lehet, hogy a másiknál csak 30 %-ot. Ez nagyon 

komoly téma, itt most hozhatunk nagyon gyorsan döntéseket, de biztos, hogy jó döntéseket hozunk? 

Addig el sem kezdhetik a kivitelezést, amíg ezek a jogi kérdések nincsenek letisztázva. Nagyon 

bonyolult ez dolog. Sok olyan műszaki kérdés is van, amiben most állást kellene foglalni laikusoknak. 

Gondoljuk végig, hogy melyik irányba menjünk. Nagyon kicsi arra az esély, hogy a jövő évben meg 

tudjuk ezt teljesen oldani, látva azt, hogy az eltelt egy évben nem történt „semmi”.  

 

Rózsa Endre Bertalan ügyrendi: Polgármester úr tegnap a miniszterelnökségnél volt, javasolom, hogy 

munkamegbeszélésre függesszük fel a képviselő-testületi ülést.  

 

Szűcs Dániel: A miniszterelnökségnél a kamattámogatott hitelről beszéltünk. Azt nem mondták, hogy 

lesz és mennyi, de egyre több önkormányzat jelzi, ami nyilvánvalóan egyértelmű. Arról tárgyal 

jelenleg a kormány, hogy ez milyen százalékos lehet. Azt igyekeznek meghatározni év végéig, hogy 

az önkormányzatok a költségvetést már úgy tudják tervezni.  

Kovács Attila képviselő úr szerint az elmúlt egy évben nem történt semmi. Ezt azzal pontosítanám, 

hogy az elmúlt egy évben Nagy Sándor kollégánk folyamatosan monitorozta ezt a piacot és 

gyakorlatilag májustól nagyjából kéthavi szinten frissítettük meg folyamatosan az ajánlatokat a ledes 

korszerűsítéssel kapcsolatosan. Azért nem léptünk 2022 elején, mert az energiaárak teljesen más 
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képet mutattak. Erről beszélt is a képviselő-testület, hiszen a KÖZVIL Zrt. ilyen javaslattal érkezett. 

Akkor az olcsóbb energiaár miatt a megtérülései idő, valamint az éves költség teljesen mást mutatott, 

mint ami most van előttünk. Ezért sem léptünk abban, hogy a költségvetésbe ledes korszerűsítést 

tegyünk be. Egy képviselő sem javasolta ezt, ezért többes számban mondanám, hogy nem tettünk 

semmit. Azt gondolom, hogy most érkeztünk el ahhoz az időponthoz, hogy a megvalósítás felé kell 

elvinni az ügyet. Képviselő úr említette, hogy nem vagyunk szakemberek. Nagy Sándor kollégámra 

támaszkodom ebben a témában, aki ezt a javaslatot tette le a képviselő-testület elé. Ha lefolytatnánk 

egy közbeszerzést, megnézhetnénk meg az árakat, de mást nem kapnánk. Ha megcsináltatjuk a 

tervezést, akkor már a kezünkben lesz a terv, ha közbeszerzést folytatunk le, akkor a tervezést nem 

látjuk. Terveztessük meg, meglátjuk milyen hitelek állnak majd rendelkezésre és utána meg tudjuk 

hozni a következő döntést. Képviselő úr mondta a szakaszos megvalósítást, nem tudom, én sem 

vagyok ebben szakember. Jó lenne egyben megcsinálni, de erre akkor térjünk majd vissza, amikor 

megvannak a tervek és látjuk az anyagi részét hozzá.  

Ma arról döntünk, hogy bekérjük az ajánlatokat a tervezésről és utána arról, hogy mennyi lesz az a 

tervezési összeg. Addig még leeshetnek az energiaárak is.  

 

Szűcs Dániel: A pénzügyi, városfejlesztési és környezetvédelmi bizottság módosító javaslatát teszem 

fel szavazásra, de arra kérem a képviselő-testületet, hogy ezt most ne támogassuk. Kérem szavazzunk. 

 

A képviselő-testület 2 igen 9 nem szavazattal a módosító javaslatot nem fogadta el.  

 

Az eredeti előterjesztést teszem fel szavazásra: 

 

A képviselő-testület 10 igen 1 nem szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

211/2022.(XI.24.) képviselő-testületi határozata  

 

a közvilágítás korszerűsítés lehetőségeiről 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján – figyelemmel a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény 13.§ (1) bekezdés  2. pontjára– az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megismerve a közvilágítás 

korszerűsítésére benyújtott konstrukciókat és az ezzel kapcsolatos tájékoztatást, a 

168/2021.(XI.25.) számú képviselő-testületi határozatában hozott döntését megerősíti a 

közvilágítási rendszer LED világítótótestekkel történő korszerűsítésére vonatkozóan.  

 

2. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy dönt, hogy a jelenlegi 

kedvezőtlen gazdasági helyzetet mérlegelve elkészítteti a közvilágítási lámpatestek cseréjére 

vonatkozó kiviteli terveket, majd a műszaki tartalom ismeretében hoz külön döntést a 

kivitelezésre vonatkozó közbeszerzési eljárás kiírásáról. A Képviselő-testület a 2023. évi 

költségvetésében biztosítja a tervezés költségét, és felhatalmazza Mezőtúr Város 

polgármesterét tervezési feladatokra vonatkozó árajánlatkérés lebonyolítására, a tervezési 

szerződés aláírására, továbbá a szükséges intézkedések megtételére. 

 

Határidő: tervezési szerződés aláírása 2023. január 31. 

Felelős: Szűcs Dániel polgármester 
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A határozat végrehajtásában közreműködik:   

Városüzemeltetési és Városfejlesztési Osztály 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Szűcs Dániel polgármester, Helyben 

2. Patkós Éva alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

5. Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi bizottság, Helyben 

6. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Városüzemeltetési és Városfejlesztési Osztály, 

Helyben 

7. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Önkormányzati és Jogi Osztály, Helyben 

8. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és Adóügyi Osztály, Helyben 

9. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

 

Szűcs Dániel: Öt perc szünetet, rendelek el.  

Szünet után. 

 

 

16.napirendi pont 

 

A TURMED Gyógyító és Szolgáltató Betéti Társasággal kötött megbízási szerződés módosítása 

  

Szűcs Dániel: Az egészségügyi és szociális bizottság 9 igen egyhangú szavazattal elfogadásra 

javasolja határozati javaslatot a képviselő-testület részére. 

Az ügyrendi bizottság 2 igen egyhangú szavazattal elfogadásra javasolja határozati javaslatot a 

képviselő-testület részére. 

Ismerteti az előterjesztést. 

Van-e kérdés, vélemény. Nincs. Kérem szavazzunk.  

 

A képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

212/2022.(XI.24.) képviselő-testületi határozata 

 

A TURMED Gyógyító és Szolgáltató Betéti Társasággal kötött megbízási szerződés 

módosításáról 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján – figyelemmel Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény (a továbbiakban: Mötv) 13. § (1) bekezdés 4. pontjára, továbbá az önálló orvosi 

tevékenységről szóló 2000. évi II. törvény, az egészségügyről szóló 1997. évi CLIV. törvény, az 

egészségügyi alapellátásról szóló 2015. évi CXXIII. törvény, a háziorvosi, házi gyermekorvosi 

tevékenységről szóló 4/2000.(II.25.) EüM rendelet rendelkezéseire - az alábbi határozatot hozza:  

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Mezőtúr III. számú házi gyermekorvosi 

körzet vonatkozásában a TURMED Gyógyító és Szolgáltató Betéti Társasággal (5400 

Mezőtúr, Szabadság u. 2/a. cégjegyzékszám: 16-06-003815, adószám: 26052241-1-16, 

képviseli: Dr. Mile Ágota ügyvezető) kötött megbízási szerződést a jelen határozat 

mellékletében foglaltak szerint módosítja.  
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2. Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza Szűcs Dániel 

polgármestert a szerződésmódosítás aláírására. 

 

Felelős: Szűcs Dániel polgármester 

Határidő: azonnal 

                                           

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Szűcs Dániel polgármester, Helyben 

2. Patkós Éva alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

5. Egészségügyi és Szociális Bizottság tagjai, Helyben 

6. Ügyrendi Bizottság tagjai, Helyben 

7. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Hatósági Osztály, Helyben 

8. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és Adóügyi Osztály, Helyben 

9. TURMED Bt. (5400 Mezőtúr, Szabadság u. 2/a.)  

10. Nemzeti Egészségbiztosítási Alapkezelő (5000 Szolnok, Mikszáth u. 3-5.) 

11. Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kormányhivatal Mezőtúri Járási Hivatal Népegészségügyi 

Osztály (5400 Mezőtúr, Kossuth Lajos tér 1.) 

 

 

17.napirendi pont 

 

Mezőtúri általános iskolák körzethatárainak véleményezése 

 

Szűcs Dániel: A művelődési, oktatási és sport bizottság 6 igen egyhangú szavazattal elfogadásra 

javasolja az előterjesztést a képviselő-testület részére. 

Ismerteti az előterjesztést. 

Van-e kérdés, vélemény. Nincs. Kérem szavazzunk.  

 

A képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

213/2022.(XI.24.) képviselő-testületi határozat 

 

Mezőtúri általános iskolák körzethatárainak véleményezéséről 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján - figyelemmel a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény 41.§-ra, valamint a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 50. § 

(8), valamint a nevelési-oktatási intézmények működéséről és a köznevelési intézmények 

névhasználatáról szóló 20/2012.(VIII.31.) EMMI rendelet 24.§ (1) bekezdésében foglaltakra - az 

alábbi határozatot hozza: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a határozat mellékletét képező Mezőtúr 

Város jelenleg hatályos általános iskolai felvételi körzetei vonatkozásában módosító javaslattal nem 

kíván élni.  

 

A 20/2012. (VIII.31.) EMMI rendelet 24.§ (1) bekezdésére tekintettel Mezőtúr Város Önkormányzata 

rögzíti, hogy a településen általános iskolába járó gyermekek létszáma intézményi és tagintézményi 

bontásban a következő: 
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 a Mezőtúri II. Rákóczi Ferenc Magyar – Angol Két Tanítási Nyelvű Általános Iskola és Alapfokú 

Művészeti Iskolában: 342 fő, ebből a HH tanulók létszáma: 80 fő. 

 a Mezőtúri Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola Kossuth Lajos Magyar – Angol Két 

Tanítási Nyelvű Általános Iskolában: 327 fő, ebből HH tanulók létszáma: 14 fő. 

 a Mezőtúri Református Kollégium, Gimnázium, Technikus, Általános Iskola, Óvoda és Bölcsőde: 

269 fő, ebből HH tanulók létszáma: 8 fő. 

 a Szent István Katolikus Általános Iskola és Óvodában: 228 fő, ebből HH tanulók létszáma: 9 fő. 

 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Szűcs Dániel polgármester, Helyben 

2. Patkós Éva alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

5. Művelődési, Oktatási és Sport Bizottság, Helyben 

6. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

7. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Önkormányzati és Jogi Osztály, Helyben 

8. Karcagi Tankerületi Központ 5300 Karcag, Horváth Ferenc utca 7. 1/6. 

 

 

18.napirendi pont 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2023. évi munkatervéről 

 

Szűcs Dániel: Az egészségügyi és szociális bizottság 9 igen egyhangú szavazattal az alábbi 

módosítást javasolja: 

Augusztus hónapra vegyék fel a munkatervbe napirendi pontként:  

“A temetők helyzetéről, állapotáról, működéséről szóló tájékoztató az Egyházak részéről” című 

előterjesztést.  

 

A művelődési, oktatási és sport bizottság 6 igen egyhangú szavazattal az alábbi módosításokat 

javasolja:  

- A munkatervbe augusztus hónapra kerüljön felvételre napirendi pontként  A temetők helyzetéről, 

állapotáról, működéséről szóló tájékoztató az egyházak részéről, valamint 

- június hónapra “A Mezőtúri Polgárőr Egyesület beszámolóját az elmúlt évi tevékenységéről” 

szóló előterjesztés címe.  

 

A pénzügyi, városfejlesztési és környezetvédelmi bizottság 10 igen egyhangú szavazattal elfogadásra 

javasolja az előterjesztést a képviselő-testület számára 

 

Az ügyrendi bizottság 2 igen egyhangú szavazattal elfogadásra javasolja az előterjesztést a képviselő-

testület részére az egészségügyi és szociális bizottság és a művelődési, oktatási és sport bizottság által 

tett módosításokkal. 

 

Kovács Attila: Tennék egy javaslatot. Ha a polgárőrség beszámol, akkor kérném Kötél János 

tanácsnok urat is, hogy számoljon be a tanácsnoki munkáról június hónapban.  

 

Szűcs Dániel: Szavazásra bocsájtom Kovács Attila képviselő úr módosító javaslatát, kérem 

szavazzunk.  
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A képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal elfogadta Kovács Attila a módosító javaslatát. 

 

A művelődési, oktatási és sport bizottság, az ügyrendi bizottság és az egészségügyi és szociális 

bizottság módosító javaslatát bocsájtom szavazásra, kérem szavazzunk.   

 

A képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal a módosító javaslatokat elfogadta és az alábbi 

határozatot hozta:  

 

Mezőtúr Város Önkormányzata  

214/2022.(XI.24.) képviselő-testületi határozata 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2023. évi munkatervéről 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján – figyelemmel Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 20/2019.(XI.07.) önkormányzati rendelet 19. § (1) 

bekezdése és 20. §-ának előírásaira – az alábbi határozatot hozza: 

  

1. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete - a Mezőtúr Város Önkormányzata 

Képviselő-testületének 2023. évi munkatervét a jelen határozat melléklete szerint jóváhagyja. 

 

2. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri a Képviselő-testület 

bizottságait, hogy készítsék el munkatervüket. 

 

Határidő: 2023. január 31. 

Felelős:    a bizottságok elnökei 

 

3. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a jegyzőt, hogy 

határozza meg a Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal által előkészítésre kerülő napirendi 

pontok kidolgozása érdekében elvégzendő feladatokat. 

 

Határidő: 2023. január 31. 

Felelős:   dr. Enyedi Mihály jegyző 

 

4. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri a városban működő 

társadalmi, politikai és civil szervezeteket, az állampolgárokat, hogy érdeklődésükkel, 

javaslataikkal, véleménynyilvánításukkal segítsék elő a munkatervben meghatározott 

feladatok eredményes megvalósítását. 

 

5. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felkéri a jegyzőt, hogy a város 

honlapján való közzététellel gondoskodjon az elfogadott munkatervnek a város polgárai 

részére történő megismerhetőségéről. 

 

Határidő: 2023. január 31. 

            Felelős:   dr. Enyedi Mihály jegyző 

 

            A határozat végrehajtásában közreműködik: 

            Önkormányzati és Jogi Osztály 

 

        A Képviselő-testület határozatáról értesül:  

 

1. Szűcs Dániel polgármester, Helyben 
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2. Patkós Éva alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

5. Önkormányzati intézmény vezetője, Helyben 

6. Önkormányzati gazdasági társaságok vezetői, Helyben 

 

 

19.napirendi pont 

 

A Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2023. évi fordulójához 

történő csatlakozásról, valamint az elektronikus adatbázis használatáról szóló 

171/2022.(IX.29.) képviselő-testületi határozat módosítása 

 

Szűcs Dániel: Az egészségügyi és szociális bizottság 9 igen egyhangú szavazattal elfogadásra 

javasolja a határozati javaslatot a képviselő-testület részére.  

Ismerteti az előterjesztést. 

 

Kovács Mihály: Ebben a hónapban nagyon sok pályázat érkezett be, még ennyit nem tapasztaltam 

eddig. El kellett dönteni, hogy a 29 pályázatból kik kerülhetnek be a 19 fő közzé. Belefutottunk egy 

olyan dologba, amely gondot okozott az elbírálás során. Azt kérném, hogy dolgozzuk át a szociális 

rendelet e részét, hogy reálisabb, konkrétabb elbírálást tudjunk alkalmazni, illetve a hatósági osztály 

részéről is könnyíthetné az előkészítését az anyagnak. Ezzel nagyon sok energiát és vitát előzhetnénk 

meg, ha reálisabb képet kaphatnánk a pályázók családi hátteréről.  

 

dr. Enyedi Mihály: Kérem, hogy adjanak Képviselő úrék időt, hogy megnézhessük, hogy mit tudunk 

tenni.  

 

Biriszló Beáta: Az idei évben került kidolgozásra az egész pályázati kiírás, hiszen eddig csak egy 

rövid önéletrajzot kértünk a pályázó szociális helyzetéről. Ez most már több ponttal kiegészült. Így 

is nehéz a döntés. A képviselő-testület döntött arról, hogy milyen plusz feltételeket szab a pályázók 

részére. Tovább is lehet bővíteni, de pontosan az idei évben bővítettük rendesen a pályázati 

feltételeket.  

 

Szűcs Dániel: Nehéz objektíven megítélni olyan pályázatokat, amelyek objektívak. A döntés a 

pályázatokról zárt ülésem történik majd.  

Van-e kérdés, vélemény. Nincs. Kérem, szavazzunk.  

 

A képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Mezőtúr Város Képviselő-testületének 

215/2022.(XI.24.) képviselő-testületi határozata  

 

A Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2023. évi fordulójához 

történő csatlakozásról, valamint az elektronikus adatbázis használatáról szóló 

171/2022.(IX.29.) képviselő-testületi határozat módosítása 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete - Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján – figyelemmel a nemzeti felsőoktatásról szóló 2011. évi. CCIV. tv., 84.§ 

(4) bekezdés i) pontja, a 85/C.§ bc) pontja, a felsőoktatásban részt vevő hallgatók juttatásairól és az 

általuk fizetendő egyes térítésekről szóló 51/2007.(III.26.) Kormányrendelet 18.§ rendelkezéseire 

Mezőtúr Város Önkormányzata 171/2022. (IX.29.) képviselő-testületi határozat 2. pontját az 

alábbiakra módosítja: 
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„2. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a polgármestert a 

pályázatnak a jelen határozat 1. és 2. számú melléklete szerinti kiírására és közzétételére az 

51/2007.(III.26.) Kormányrendeletben és a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 

Ösztöndíjrendszer 2023. évi fordulójának Eljárásrendje Általános Szerződési Feltételekben 

foglaltak alapján az alábbiak szerint: 

Az „A” típusú pályázat esetén 19 fő x 10.000 Ft/hó, 10 hónap, azaz két egymást követő 

tanulmányi félév (a 2022/2023. tanév második féléve és a 2023/2024. tanév első féléve) a „B” 

típusú pályázat esetén 1 fő x 10.000 Ft/hó, 3 x 10 hónap, azaz hat egymást követő tanulmányi 

félév (a 2023/2024. tanév, a 2024/2025. tanév és a 2025/2026. tanév) az ösztöndíj 

folyósításának időtartama.” 

 

 

Határidő:  folyamatos 

Felelős: Szűcs Dániel polgármester 

 

 

A képviselő-testületi határozatáról értesül: 

 

1. Szűcs Dániel polgármester, Helyben 

2. Patkós Éva alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

5. Emberi Erőforrás Támogatáskezelő, 1381 Budapest, Pf. 1418. 

6. Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Önkormányzat, 5000 Szolnok, Kossuth L. u. 2. 

7. Egészségügyi és Szociális Bizottság, Helyben 

8. Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság, Helyben 

9. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Hatósági Osztály, Helyben 

10. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és Adóügyi Osztály, Helyben 

11. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

 

 

20.napirendi pont 

 

A lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról és az átruházott 

hatáskörben hozott döntésekről 

 

Szűcs Dániel: Az ügyrendi bizottság 2 igen egyhangú szavazattal elfogadásra javasolja a határozati 

javaslatot a képviselő-testület számára. 

Van-e kérdés, vélemény. Nincs. Kérem, szavazzunk.  

 

A képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

216/2022.(XI.24.) képviselő-testületi határozata  

 

A lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról és az átruházott 

hatáskörben hozott döntésekről 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján – figyelemmel Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testületének 



41 

 

Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 20/2019.(XI.07.) önkormányzati rendelet 9. §-a 

előírásaira – az alábbi határozatot hozza:  

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a lejárt határidejű képviselő-testületi 

határozatokkal kapcsolatos döntéseket a határozat 1. számú melléklete szerint fogadja el. 

 

2. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester átruházott hatáskörben 

hozott döntéseit a határozat 2. számú melléklete szerint jóváhagyja. 

 

3. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármesternek az önkormányzati 

tulajdonú lakások bérletéről, valamint elidegenítésükről szóló 20/2011.(XI.15.) önkormányzati 

rendeletének 4.§ (4) bekezdése alapján hozott döntéseit a határozat 3. számú melléklete szerint 

jóváhagyja. 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Szűcs Dániel polgármester, Helyben 

2. Patkós Éva alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos aljegyző, Helyben 

5. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

6. Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testületének bizottságai, Helyben 

7. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal osztályai, Helyben 

 

 

21.napirendi pont 

 

Tájékoztató a 2022. október 13. – 2022. november14. közötti időszak fontosabb intézkedéseiről, 

eseményeiről  

 

Batta Attila Viktor: Polgármester úr október 28-án Hubai Imrével folytatott megbeszéléséről mit lehet 

tudni? A RAFI Hungária új vezetőjével miről folytatott megbeszélést Polgármester úr? 

 

Szűcs Dániel: Hubai Imre elnök úrral rendszeres a kapcsolattartás. A mostani megbeszélésünk 

folyamán azokról a TOP Plusz pályázatokról esett szó, amelyeket már elbírált a megyei közgyűlés, a 

támogatói okiratot megkaptuk, aláírásra kerültek és az összegek is megérkeztek. Ez a három 

pályázatunk az élhető város, amelyben a Puskin úti beruházás, a csapadékvíz elvezetés fejlesztése, a 

Harmatcsepp Óvoda felújítása, valamint a városi sportcentrum energetikai felújítása. Tájékoztattam 

elnök urat, jelenleg hogyan állunk ezekkel a projektekkel. Érdeklődtem, hogy mikorra várható a 

beadott pályázatainknak az elbírálása. Bízunk a pozitív elbírálásokban.  

November 2-án jártam a RAFI Hungaria Kft-nél, Bene Zsolt az új ügyvezetője a cégnek. Fontosnak 

tartottam, hogy találkozzunk és elinduljon a párbeszéd, hiszen Mezőtúr legnagyobb foglalkoztatójáról 

beszélünk. Ennél a cégnél is markáns ez az energetikai emelkedés, de folyamatosan a fejlesztésekről 

gondolkodik cég. A munkavállalók kapcsán folyamatos náluk a felvétel, de nehézséget okoz a 

munkaerőhiány.  Itt az új raktárépület is hamarosan elkészül, melyet ügyvezető úr szeretné 

megmutatni. Örülök, hogy a RAFI fejlesztései töretlenek a jövőre nézve is, hiszen további piacokat 

igyekeznek találni.  

 

Kovács Mihály: Polgármester úr október 27-én MVM-es megbeszélésen vett részt a Megyeházán. A 

tájékoztató ténykérdésként közölt dolgokat, vagy pedig együttműködést ajánlott az önkormányzatok 

felé, hiszen sok önkormányzat kerül hasonló helyzetbe, mint a mi önkormányzatunk. Hallottunk olyat 

is, hogy vannak olyan kis önkormányzatok, akiknek felmondtak energiaszolgáltatási szerződést.  
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November 8-án a Fóti úti idősek otthonának beruházásával kapcsolatban találkozott Polgármester úr 

a kivitelező cég vezetőjével. Mikor lehet birtokba venni ezt az intézményt?   

  

Szűcs Dániel: A Megyeházán Nagy Sándor kollégával és Jegyző úrral voltam jelen. A megbeszélés 

érdeklődő volt, mert sokféle kérdést intéztek az MVM felé pl. a gázszerződésekkel kapcsolatban. 

Emellett az energetikai korszerűsítésekről is szó esett, főleg a közvilágítás kapcsán.  

 

Rózsa Endre Bertalan: Polgármester úr a Teleki szobor áthelyezésével kapcsolatban tárgyalt Majoros 

Gergely igazgató úrral. Mit lehet erről tudni? 

A Mezőtúri Művészeti Közalapítvány műtárgyainak volt a kiállítása a Zsinagógában. Kértem, hogy 

a kiállított műtárgyak kerüljenek felleltározásra.  

 

Szűcs Dániel: A Teleki szoborral kapcsolatosan voltam bejáráson a Teleki fennállásának jubileumát 

ünnepelve. Ekkor az az elhatározás született, hogy a bronz Teleki szobor kihelyezésre kerüljön az 

iskola főépülete elé a beruházást követően. Addig az udvarban kerül elhelyezésre.  

Javasolom képviselőtársaimnak, hogy ezt a gyönyörű közgyűjteményt nézzük meg együtt a 

Zsinagógában.  

 

Kovács Attila: Polgármester úr november 3-án Major Jánossal, a Mezőtúri Úszószakosztály 

Egyesület vezetőjével találkozott. Ezzel kapcsolatosan kérnék tájékoztatást, hogy az Invictus Kft-vel 

is történt-e valami a megbeszélés óta?   

 

Szűcs Dániel: Major Jánossal arról beszéltünk, hogy az uszoda új nyitvatartása hogyan befolyásolja 

az egyesületnek és a sportolóknak a működését. Kérte, nézzük meg, hogy a reggeli úszásokat tudjuk-

e biztosítani a sportolóknak. Eddig heti 3 edzése volt ennek a szakosztálynak. Ügyvezető asszonnyal 

egyeztettem és az igényt részben tudtuk teljesíteni, mivel péntek és szombat reggel lesz biztosítva az 

uszoda. Szeretném, ha januártól is úgy tudna működni az uszoda, ahogyan most is. Az 

úszószövetséghez fordultunk kérelemmel, hogy támogassák az uszodánk működtetését január 1-től.  

Az Invictus Kft. kapcsán egy anyag elkészült, de nem engedtem testületi ülésre, mert még mindig 

van benne olyan kérdés, amiben esetleg nem tudtunk volna döntést hozni, ez pedig a tulajdon 

tisztázása. Arra gondolok itt, hogy amikor lejár a 15 év, azt követően mi legyen a tulajdonnal. Csak 

ez az egy nyitott kérdés van a megegyezésben, az összes többi tény és kérés rögzítve lett a 

megállapodásban.  

 

 

22.napirendi pont 

 

Bejelentések 

 

dr. Siposné Varga Ildikó: November 22-én a Magyar Közoktatás napját ünnepeljük 1991. november 

22-e óta, amely egy figyelemfelhívás a közoktatás helyzetére. 1991. óta nem sokat javult a közoktatás, 

így érezzük mi, akik a közoktatásban dolgozunk. Frissen az oktatási bizottság élére kerülve szeretném 

megköszönni azoknak a kollégáknak, akik a közoktatásban dolgoznak és kitartanak.  

  

Rózsa Endre Bertalan: A pénzügyi bizottság ülésén részletesen szóltam arról, hogy a Főiskola 

területén a tűzifának a feldolgozásában milyen anomáliákat tapasztaltam. Kérem Polgármester urat, 

hogy majd tekintse ezt meg. Nagyon fontosnak tartom a feldolgozást, a kiszállítást.   

Jegyző úrnak bemutattam azt a dokumentumot, amely szerint a belső tiszti lakótelep egy játszótérrel 

fog bővülni, mely a 2022. évi 500.000 Ft-os képviselői keretemből valósul meg kivitelezők 

közreműködésével. Még 173.000 Ft marad ebből az összegből, melyet a táblák, emléktáblák 

felújíttatására szeretnék fordítani. 
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Szűcs Dániel: A képviselői keret e célokra történő felhasználása nagyon örvendetes. A tűzifával 

kapcsolatos észrevételedet köszönöm.  

 

Patkós Lajos: Az elmúlt napokban átadták a pusztabánrévei 4631 számú út felújított utolsó 1,7 km-

es szakaszát. Köszönet érte, aki részt vett ebben a munkában.  

 

Szűcs Dániel: Szeretném megköszönni a pusztabánrévei lakosok türelmét és mindazoknak, akik az 

út felújítása alatt arra közlekedtek.  

Tisztelettel szeretnék mindenkit meghívni a most vasárnap kezdődő adventi programokra a Petőfi 

térre.  

 

Kovács Attila: Kerékpárutak helyzetéről kérnék tájékoztatást, milyen ütemben halad, mi várható még 

ebben az évben?  

Mindig emlegetjük, hogy Mezőtúr a vizek városa. Viszont nagyon hiányos a vizek megközelítésének 

a kitáblázása a 46-os főúton, nem tudják, hol kell lefordulni. Sokszor találkozunk olyan turistákkal, 

idetévedt vendégekkel, akik nem tudják beazonosítani, mert rengetek, zug van, Méherzug, Vakotazug 

stb. Javasolom, hogy erre különítsünk el egy keretet, viszont az ideérkezők komfortérzetén nagyon 

sokat javítana. Meg kellene vizsgálni, hogy ez forintálisan mennyibe kerülne, ezért a táblák 

kihelyezésére is keressünk forrásokat. A kihelyezésük pedig májusig történjen meg.  

Megtörtént a felmérése Mezőtúron a hiányzó utcanév tábláknak. Ez is egy elmaradt adóssága a 

városnak. A belvárosban megújíthatnánk az utcanév táblákat kerámia táblákra. Itt is a táblák 

kihelyezésére találnunk kell forrást, a megvalósítását pedig az Intézményellátó Kft. dolgozóira 

bíznám.  

 

Szűcs Dániel: A holtágak kitáblázása kapcsán a felmérés megtörtént, rendelkezésre áll, hogy hol 

hiányzik és hova javasolják a kollégák kitenni. Megnézzük, hogy a Start programba mi férhet bele. 

Az utcanév táblákkal egyetértek. 

A kerékpárút építés kapcsán kedden volt kooperáció, ahol elhangzott, hogy a következő napokban a 

Sugár úton az aszfaltozás előtti előkészítő munkák folynak a kapubejáróknál, a buszmegállók 

környékén. A kivitelező azon van, hogy december 5-ei héten szeretnének minden területen végezni, 

ami fel van jelenleg bontva. Ez az Ifjúsági lakótelep melletti szakaszra is értendő, ott is látszik, hogy 

be van hordva az a réteg, ami az aszfaltréteg előtt kell. A Sugár útra is ugyanez vonatkozik. Kértem, 

hogy az utcáknál a bekötőutakat és az útcsatlakozásokat is javítsák ki. Kértem a kivitelezőktől, hogy 

az ütemtervet készítsék el erre az évre. Az aszfaltozásoknak a december 5-i héten meg kell 

valósulniuk.  

 

Kovács Mihály: A gyalogátkelőhely megépítésére a Kertvárosban mikor kerül sor? A kivitelező azt 

mondta korábban, hogy ha levonul a Közút a híd kivitelezéséről, akkor onnantól két héten belül 

megoldják a kerékpárúthoz kapcsolódó gyalogátkelőhely építését. Lassan már egy hónapja 

levonultak, de még nem láttam jelét, hogy bármi történt volna. Elég sok idős ember van, aki használná 

azt a gyalogátkelőhelyet.  

 

Szűcs Dániel: Képviselő úr, most nem tudok konkrét választ adni ezzel kapcsolatban, a holnapi napon 

rákérdezünk. A hídon az üzemi járda járható.  

 

Szabó Péter: A gyalogátkelőhely megépítése vélhetően a tavaszra marad. Ennek az az oka, hogy a 

kivitelezőtől kértük, hogy addig ne nyisson új munkaterületet, amíg a belefogott területeken nem 

fejezik be a munkát. Láttuk, hogy milyen gonddal járt az, hogy több helyen egyszerre elkezdődtek a 

munkálatok. 
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Szűcs Dániel: Mindenkinek köszönöm a munkát, nyilvános ülésünket bezárom, munkánkat zárt 

üléssel folytatjuk.  

   

 

                                                                     K.m.f. 
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